
■4 Gazdálkodástudományi Kar

->  Közgazdaságtudományi Kar
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*4  Élelmiszertudományi Kar

-4  Kertészettudományi Kar

-4  Tájépítészeti Kar
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Jubilálunk az idén. 60 évesek 
leszünk, mármint az egyetem. A Köz
gazdász pár évvel fiatalabb. Kuta
kodunk a levéltárban, és a könyv
tárban, keressük a feleleveníthető 
hagyományokat, amelyek jellemzőek 
voltak a régi Közgázra. Lapunkban 
rendszeresen megszólaltatjuk a 
nagy generáció tagjait, mert kíván
csiak vagyunk rá, vajon csak az ifjúi 
évek nosztalgiája-é, hogy akkor jobb 
volt. Úgy gondoljuk más volt. Föltet
tük a lapot az iwiwre, hogy ily módon 
is előcsalogassuk rejtekükből a volt 
hallgatókat. íme egy visszajelzés: 
Sziasztok! Köszönöm, hogy elfo
gadtatok ismerősnek, bár én már 
nagyon régen -  a 70-es években 
-  tartoztam ahhoz a közösséghez, 
írtam is most egy pár réginek, hogy 
feltettétek ezt a lapot, bizonyára ők is 
bejelentkeznek majd. Talán érdemes 
volna szervezni egy nagy találkozót 
régiek és újak között, ha elegendően 
összejövünk majd.

Üdvözlettel, így „ismeretlenül" 
is!

Attila

D. Sz. Á. felvétele

?

Hírek
Azerbajdzsán Köztársaság ál

lamfőjét, llham Aliyevet február 
18-án egyetemünk díszdoktorává 
avatták. A lapzárta utáni eseményről 
legközelebbi számunkban beszá
molunk.

A magyar kultúra napja alkal
mából 2008. január 22-én

Szent-Györgyi Albert-díj kitünte
tésben részesült

Dr. Balaton Károly egyetemi 
tanár.
Gazdálkodástudományi Kar 
Vezetéstudományi Intézet, Veze
tés és Szervezés Tanszék 
Apáczai Csere János-díjat ka

pott
Dr. Bárdi Lajos főiskolai docens 
Közigazgatás-tudományi Kar 
Társadalomelméleti Tanszék 
Pedagógus Szolgálatért Emlék

érem kitüntetésben részesült:
Dr. Janky Ferenc egyetemi do
cens
Élelmiszertudományi Kar 
Borászati Tanszék 
Dr. Komiszár Lajos egyetemi 
docens
Kertészettudományi Kar 
Dísznövénytermesztési és Dend- 
rológiai Tanszék
Horváth Istvánná egyetemi do
cens
Társadalomtudományi Kar 
Idegennyelvi Oktató és Kutató- 
központ
Az egyetem rektora és he

lyettesei között, 2008. január 21-től a 
heti időbeosztás az alábbi:

Hétfő: Mészáros Tamás 
Kedd: Kerekes Sándor 
Szerda: Mészáros Tamás 
Csütörtök: Kis Norbert 
Péntek: Jámbor Imre 
Az adott napokon az illetékes 

rektorhelyettesekhez forduljanak 
operatív problémáik megoldásában.

Sulyok-Pap Márta ösztöndíjasok

Már nyolc éve lesz, Ihogy nincs közöttünk Sulyok-Pap Márta, a Pénzügytanszék 
egyetemi tanára, 1995-ttől annak vezetője, ahogy ő írta: SPM. Oszlopa volt annak 
a csapatnak, amelyik ;a hitelviszonyok, a bankok, az értékpapír-kereskedelem 
modernizálásával írta be nevét a 20. század utolsó éveivel kezdődő új időszak 
szakmatörténetébe.

Ez a tehetséges csapat különböző tudományos műhelyek tagjaiból tevődött 
össze, ám szoros egységben dolgozott annak érdekében, hogy a magyar pénzügyi 
rendszer, tudomány és oktatás felzárkózzon a fejlett piacgazdaságok színvonalához. 
A Tanszék és a csapattagjai, a Márta nevét viselő Baráti Kör, a pénzügyi ismeretek 
iránt kiemelkedő érdeklődést mutató IV. éves pénzügy szakos hallgatóknak évente 
pályázatot ír ki, hogy a családjuk jövedelmi és vagyoni helyzete ne korlátozza pénz
ügyi képzésük lehetőségeit. Az ösztöndíj mértéke három féléven keresztül havi 
10-15.000 Ft, amelyre decemberig lehet pályázni. A 2008. évi ösztöndíjakat február 
7-én emlékülés keretében adták át, ahol Márta egykori munkatársai, barátai Pál 
Árpád tőzsdeelnöknek a MOL-ról tartott előadását hallgatták és vitatták meg.

-rés

A szerző felvételei
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Önálló szakká válhat

Mostantól a Corvinuson is lehető
ség nyílik kínaiul tanulni, valamint 
a kínai gazdaságot, közigazgatást, 
társadalmat bemutató tárgyakat hall
gatni.

A Kínai Központról és a kínai-magyar 
kapcsolatokról P. Szabó Sándort, a 
központvezetőjét kérdeztük.

-  Milyen kezdeményezésre jö tt 
létre a központ és milyen tevékenységet 
végez?

-  A Központ 2007 szeptemberé
ben jött létre a Közigazgatástudományi 
Karon a kar dékáni vezetésének kez
deményezésére. Oktatással, kutatás
sal valamint oktatás- és kutatásszer
vezéssel foglalkozik.

A kínai nyelvtudás és a Kínával 
kapcsolatos ismeretek jelentésen fo
kozzák a tőlünk kikerülő szakemberek 
versenyképességét a gazdaság, köz- 
igazgatás, diplomácia, de más egyéb 
területen is, így a tanórák -  bár a Köz
igazgatástudományi Karon lesznek-, 
a Corvinus valamennyi hallgatója szá
mára felvehetők.

A Budapesti Corvinus Egyetem-nél 
a 2008. március 3., 4., 5-én sorra kerülő 
Közalkalmazotti Tanács választás je 
löltállítási időszaka 2008. február 4-én 
lezárult.

A Közalkalmazotti Tanács tagjaira a 
következő érvényes jelölések érkeztek:

Jelöltek neve: (ABC sorrendben) 
Jelölők:
1. Dr. Bárdi Lajos -  docens 
Közigazgatástudományi Kar 
Társadalomelméleti Tanszék 
Magyar Köztisztviselők és Közalkal
mazottak Szakszervezet

2. Dinnyés Gergely -
hálózat manager 
Informatikai Szolgáltató Központ 
Közalkalmazottak egyéni jelöltje

3. Dr. Géró Györgyi -  adjunktus 
Társadalomtudományi Kar 
Szociológia és Társadalompolitikai 
Intézet
Felsőoktatási Dolgozók Szakszer
vezet

4. Gyurcsáné Miilei Ágnes -
műszaki ügyintéző 
Kertészettudományi Kar Genetika 
és Növénynemesítés Tanszék 
Közalkalmazottak egyéni jelöltje

5. Horti Krisztina -
technikai szakoktató 
Élelmiszertudományi Kar 
Hűtő és Állatitermék Tanszék 
Agrároktatási és Kutatási Dolgozók 
Szakszervezet

K Ö Z G A Z D Á S Z
A Budapesti Corvinus Egyetem közéleti és kulturális hírlapja
Megjelenik szorgalmi idó'szakban havonta

Főszerkesztő: D. Szekeres Ágnes
Rovatvezetők: Nagy-Szilitsán Eszter közélet, Szerencsi Ágnes 
köztér, Bernáth Zsófia kultúra, Kraft Anikó kitekintő,
Király Annamária szabadidő

A kutatómunka célja, hogy in
formációhoz juttassuk a társadalom 
különféle csoportjait a kínai köz- 
igazgatás, gazdaság és társadalom 
helyzetét, folyamatait illetően, különös 
tekintettel a magyar vonatkozásokra. 
A Központ elősegíti az egyetem és a 
hazai szakemberek kapcsolatterem
tését és együttműködését a kínai 
partnerekkel.

-  Mit lehet tudni a központban 
dolgozó szakemberekről?

-  Az oktató- és kutatómunkát, 
illetve az egyéb tevékenységeket a 
Központ állománya és külső munka
társak végzik, de számos programot 
más karok, tanszékek oktatóival együt
tműködve szeretnénk megvalósítani.

Munkánkat kezdetektől fogva 
olyan kiváló kínaszakértők segítik, mint 
Szilas András és Polonyi Péter.

Ezen túl a már működő itthoni in
tézményekkel, szervezetekkel is kiváló 
kapcsolatban vagyunk.

-  A jelenleg is zajló kínai Magyar 
Évad mellett idén Magyarországon 
is kínai kulturális évad lesz. Vállal

6. Dr. Kardosné Kaponyi Erzsébet
-  docens
Társadalomtudományi Kar 
NemzetköziTanulmányok Intézet 
Felsőoktatási Dolgozók Szakszer
vezet

7. Kőhalmi László -  okt. technikus 
Közigazgatastudományi Kar
Kari Titkári Hivatal 
Magyar Köztisztviselők és Közalkal
mazottak Szakszervezet

8. Dr. Kulifai József -  adjunktus 
Gazdálkodástudományi Kar 
Környezetgazdaságtani és Techno
lógia Tanszék
Felsőoktatási Dolgozók Szakszer
vezet

9. Dr. Kurtán Sándor -  docens 
Kertészettudományi Kar Műszaki 
Tanszék
Agrároktatási és Kutatási Dolgozók 
Szakszervezet

10. Novák Zsolt-tanszéki mérnök 
Élelmiszertudományi Kar 
Élelmiszeripari Gazdaságtan Tan
szék
Közalkalmazottak egyéni jelöltje

11. Dr. Primecz Henriett -  docens 
Gazdálkodástudományi Karvezetés 
Tudományi Intézet
Szervezeti Magatartás Tanszék 
Felsőoktatási Dolgozók Szakszer
vezet

12. Szabó Irén -  előadó 
Közgazdaságtudományi Kar Emberi 
Erőforrások Tanszék,
Dékáni Hivatal
Közalkalmazottak egyéni jelöltje

ebben valamilyen szerepet a Corvinus 
Egyetem?

-  Konkrétumot még nem tudok 
mondani, de nem lepődnék meg, ha a 
szervezők részéről érkezne ilyen felké
rés -  már csak azért sem, mert a Kínai 
Népköztársaság hazánkban dolgozó 
kulturális és oktatási szakdiplomatáival 
kiváló kapcsolatban vagyunk.

-  Gyakori panasz, hogy a Kínát 
és a kínai nyelvet ismerő szakemberek 
hiánya problémát okoz itthon. Tervezi a 
központ, hogy vállalja ilyen szakembe
rek képzését?

-  A Központ létrehozásának 
éppen az volt az egyik célja, hogy 
az egyetem hallgatóinak módjában 
álljon olyan szakemberekké válni, 
akik ismerik a mai Kínát, s beszélik 
a nyelvet, hiszen Kína ma óriási ha
tást gyakorol a világgazdaságra és a 
világpolitikára. Fontosnak tartjuk, hogy 
a Központ egyre bővülő kapacitással 
és tantárgykínálattal álljon a hallgatók 
rendelkezésére. Hosszabb távon önálló 
szak létesítését is tervezzük.

Szerencsi Ágnes

13. Dr. Szabó Krisztina -  adjunktus 
Kertészettudományi Kar Gyógy- és 
Aromanövények Tanszék 
Közalkalmazottak egyéni jelöltje

14. Tokody Zoltán -  osztályvezető 
Budai Campus Létesítménygazdál
kodási Főosztály
Agrároktatási és Kutatási Dolgozók 
Szakszervezet

15. Dr. Tóth Csaba -  adjunktus 
Tájépítészeti Kar Kerttechnikai és 
Műszaki Tanszék
Agrároktatási és Kutatási Dolgozók 
Szakszervezet

A közalkalmazottak jogállásáról 
szóló törvény alapján Intézményünknél 
11 fős Közalkalmazotti Tanácsot kell 
választani.

A jelöltlista közzétételének célja, 
hogy a Választók időben megismerhes
sék a jelöltek neveit, és amennyiben 
olyan információk birtokában vannak, 
amelyek alapján összeférhetetlensé
get vélelmeznek valamelyik jelölt ese
tében, akkor a jelöltlista közzétételétől 
számított egy héten belül a Választási 
Bizottsághoz fordulhassanak annak 
kivizsgálása érdekében.

A szavazásra várhatóan 2008. 
március 3., 4., 5-én 8 30 órától 16 óráig 
kerül sor.

Az időpont véglegesítéséről a 
Munkáltatóval történt egyeztetés után 
körlevélben értesítjük a Választókat. 
Ekkor tájékoztatjuk a Kollégákat a 
szavazás helyszíneiről ill. a választás 
módjáról is.

A választás érvényességéhez az 
szükséges, hogy a választásra jogo
sultak több mint fele részt vegyen a 
szavazáson.

Önt is várjuk! Választási Bizottság

E számunk munkatársai: Bakonyi Zoltán, Bernáth Zsófi, Kraft Anikó, Lénárt Éva, Mészáros Thomas Richard, Németh Eszter, Szerencsi Ágnes, 
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A „Legjobb esélyegyenlőségi terv ’’-díj
Egyetemünkön az esélyegyenlőségi törvény megalkotása óta színvonalas 

esélyegyenlőségi munka folyik a Prof. Dr. Koncz Katalin vezette Esélyegyenlőségi 
Bizottság munkájának köszönhetően.

2007 -  „Egyenlő Esélyek Mindenki Számára Európai Év". Az év kezdemé
nyezései között a Szociális és Munkaügyi Minisztérium, és mint közreműködő 
szervezet a Fővárosi Közhasznú Foglalkoztatási Szolgálat Kht. által meghirdetett 
pályázaton elismerésben részesíthesse a. legjobb esélyegyenlőségi terveket 
működtető szervezeteket.

A pályázat három kategóriában került meghirdetésre: a versenyszféra, több
ségi állami tulajdonú vállalkozások; az önkormányzatok és intézményeik; vala
mint központi közigazgatás és intézményei részére. A harmadik kategóriában 
Prof. Dr. Koncz Katalin iránymutatásai alapján dr. Boros Anita, esélyegyenlőségi 
referens készítette el Egyetemünk pályázati anyagát. A szakmai zsűri véleménye 
alapján a Budapesti Corvinus Egyetem 2007-re szóló Esélyegyenlőségi Terve 
és annak kommentárja kivívta az elismerést. A díj pénzjutalommal nem 
jár ugyan, de a szakmai elismerés annál nagyobb, hiszen a számos köz
ponti közigazgatási szerv intézményei közül Egyetemünk esélyegyenlőségi 
munkássága került kiemelésre, melynek érdemeként az Egyetem használhatja a 
„Legjobb esélyegyenlőségi tervvel rendelkező szervezet, központi közigazgatás 
és intézményei kategória 2007" címet.

Az Esélyegyenlőségi Bizottság munkájához ezúton is gratulálunk!
dr. B. A.

Várakozások, közhangulat, realitás

Egyetemünk díszdoktora, a 80. 
születésnapját január 21-én betöltött 
Komái János a megszámlálhatatlan 
tudományos elismerése mellé január 
29-én Közgazdász életműdíjat is kapott 
a Magyar Közgazdasági Társaság 
ünnepi ülésén.

Ünnepi előadásában Kornai János 
annak a kapitalista rendszernek a 
jellemzőiről beszélt, amit ugyan köve
tendő példának tart, de hibáit is el

ismeri. Több mint 40 technikai eszközt 
sorolt fel a hűtőszekrénytől kezdve 
a számítógépen és az interneten 
keresztül a mobiltelefonig, amelyek 
a mindennapi életben használatosak, 
és szerinte bizonyítottan a kapitalista 
rendszer vívmányai.

„A rendszerváltás azt jelenti, hogy 
elhagytuk azt a szocialista rendszert, 
ami fél évszázad alatt nem volt képes 
egyet sem megalkotni az életet átalakí
tó civil újításokból, és legfeljebb nagy 
késleltetésekkel kullogva lemásolta 
azokat. És most beléptünk abba a ka
pitalista rendszerbe, ami valamennyit 
létrehozta" -  hangsúlyozta.

A kapitalista rendszer természetes 
velejárója a munkanélküliség. A pro
fesszor szerint irreális teljes foglalkoz
tatottság mellett érvelni kapitalista 
államberendezkedés mellett.

A Széchenyi díjas közgazdászt, 
számtalan külföldi egyetem vendégpro
fesszorát és több ország tudományos 
akadémiájának tagját több száz pálya
társa, köztük a gazdasági és a politikai 
élet vezetői köszöntötték a Magyar 
Közgazdasági Társaság ünnepi ülésén.

-rés

a MÉH felvételei
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A legjobb 15 % mentesülhet a

Mészáros Thomas Richard felvétele

Félmilliárd ösztöndíjra

A tandíj az
egyetemeknél marad

A hallgatók aktivitását ösztönözzük

„A tervek készen vannak, csak a 
lépéseken kell gyorsítanunk”

Idén szeptemberben fizetnek elő
ször képzési hozzájárulást a hallgatók 
az egyetemeken és főiskolákon, évente 
alapképzésben 105, mesterképzésben 
150 ezer forintot. Mint azt megtudtuk, 
az állam a képzési hozzájárulás beve
zetésével a mennyiségi képzés helyett 
a minőséget, a színvonal emelését kí
vánja megvalósítani.

Minden hallgató mentesülhet a tandíj- 
fizetés alól: ha eredményeik alapján a 
legjobb 15 százalékba kerülnek, nem kell 
képzési hozzájárulást fizetniük. Persze 
ez fordítva is érvényes, aki nem telje
síti a minimális tanulmányi követelmé
nyeket, „lebukhat" költségtérítéses 
képzésre. A szaktárca szerint azért 
is indokolt a tandíj bevezetése, mert 
ideje megtörni azt az anomáliát, hogy 
egyes hallgatók mintegy a gimnáziumi 
évek meghosszabbításaként 8-9 évet 
töltenek el az intézményekben, ami 
nyilvánvalóan sok pénzbe kerül.

A tandíj befizetéséből származó 
bevétel az intézményeknél marad, az 
összeg egyik felét a törvényben előírt 
arányban személyi és tárgyi infra
strukturális fejlesztésre kell fordítania 
az egyetemeknek és főiskoláknak, a 
másik felét pedig ösztöndíjakra. Ezt

az egyetem rektora, Mészáros Tamás 
is megerősítette, aki elmondta, „a 
tandíj egy-másfél milliárdos bevételt 
fog jelenteni a Budapesti Corvinus 
Egyetemnek, aminek a felét, azaz mini
mum félmilliárd forintot megkaphatnak 
a diákok ösztöndíjként. A másik 50 
százalékot mi az egyetemen már el
döntöttük, hogy a nemzetköziesítésre 
szeretnénk felhasználni: külföldi, neves 
professzorok megszerzésére, idegen 
nyelvű szakok és azok tananyagainak 
kifejlesztésére."

Az intézmény rektora felhívta a 
figyelmet, hogy az egyetemnek soha 
nem volt érdeke, hogy a tehetséges 
hallgatóktól elvegye a továbbtanulás 
lehetőségét, ezért mindent meg fog 
tenni a fövőben, hogy a rosszabb 
anyagi körülmények között élők is el
végezhessék az egyetemet. „A tandíj 
körüli hercehurca lassan tényleg 
elriasztja a jelentkezőket a tovább
tanulástól, ezért sürgősen változtatni 
kell a kommunikáción, és érthetővé 
kell tenni, hogy ez egy kettős érdek: 
egyrészről az intézménynek jól jön a 
plusz bevétel, másrészről viszont meg 
kell szereznie és tartania a tehetséges, 
szegényebb hallgatókat -  mondta 
Mészáros Tamás."

Mészáros Tamás Rektor úr követ
kező négyéves ciklusáról, a megkez
dett folyamatokról és a legújabb ter
vekről, a kínálkozó lehetőségekről 
és az Egyetem előtt álló kihívásokról 
beszélgetett a Közgadásszal.

-  Miben lesz más a következő 
négy év, és mennyiben lesz hasonló az 
előzőekhez?

-  2007 elején a Szenátus elfoga
dott egy intézményfejlesztési tervet, 
ennek bizonyos részei 10 évre szólnak, 
míg mások egy 3-5 éves ciklusra. Ez 
irányt szab a következő időszakra mi
közben az elmúlt évek tapasztalatai 
alapján az is világossá vált, mire kell a 
jövőben jobban figyelni.

Az egyetemet illetően jelentős 
különbséget érzek az oktatási és a 
tudományos presztízsben, az utóbbi 
rovására. így a jövőben a tudományos 
munkára erőteljesebben kell fóku
szálnunk. Szeretnénk elérni, hogy 
aki tudományosan, netán nemzetközi 
szinten is kiemelkedőt produkál, annak 
anyagi és erkölcsi elismerése a mai
nál kiemelkedőbb legyen. Ehhez egy 
új nyilvántartási rendszerre is szükség 
van de fontos, hogy jól kommunikáljuk 
is. Segít az egyetemi tudásközpont, va
la m in t  e g y  n o n p ro f it  s z e rv e z e t, m e ly 

nek a kutatásösztönzés, a kutatások 
eredményeinek értékesítése többek 
között a célja.

-  Az oktatás terén milyen válto
zások várhatók?
. -  Az előző ciklusban vezettük be
a teljesen új Bologna-rendszert. Idén 
22-23 alapszakot és 23 mesterszakot 
indítunk. A jelentkezések, valamint a 
majdani munkaerő piaci visszajelzések 
tükrében szeretnénk a ciklus végére

hosszabb távra véglegessé tenni a 
tantervet.

Nem biztos, hogy a mai szakszer
kezet egy az egyben megmarad, hiszen 
túlzottan diverzifikált. Tudnunk kell ezen 
kívül szelektálni a tekintetben is, hogy 
miben vagyunk a legjobbak. Ezen a téren 
is ösztönözni kell a nemzetköziesedést, 
szeretnénk, ha a következő öt évben a 
külföldi hallgatók aránya 10 százalék 
fölé menne, s a külföldi oktatók száma is 
jelentős mértékben növekedne. Minden 
területen nagyobb hangsúlyt fogunk 
helyezni a „Corvinus egyediségre".

Meg kell találni, mi az, amit csak 
mi tudunk nyújtani: ilyen például az 
életminőség vagy a kistérségfejlesztés 
kutatása, hiszen értünk az agráriumhoz, 
a tájhoz, igazgatáshoz, pénzügyhöz, az 
életszínvonalhoz, szociológiához. Ilyen 
helyzetben egyetlen másik egyetem 
sincs.

-  Az oktatással kapcsolatban 
gyakori probléma az előadásokon való 
alacsony részvétel. Ezt hogyan kezel
nék?

-  Kiemelten fontos program
pontomnak tartottam a hallgatói akti
vitás ösztönzését. A megoldásban a 
hallgatósággal együtt szeretnék vál
tozást elérni. Úgy érzem, kölcsönösen 
kell megtalálni az érdekeket és a
le h e tő s é je /re f .  N em  biztos, ho gy  m in 

ie n  kurzusból előadások kellenek, 
vagy minden héten kellenek előadások, 
keressük a megoldásokat, hogy ezt a 
folyamatot megállítsuk.

-  Hogyan szeretnék ebbe bele
vonni a hallgatókat?

-  Tőlük szeretném megkérdezni, 
mi lehet ennek az oka: a munkavállalás, 
az unalmas előadás, a követelmény- 
rendszer hiánya a szemináriumon, a 
vizsgán, oktatói, hallgatói fegyelem

stb. Fontos, hogy ilyen szempontból a 
„szigorúbb nevelést" már az első évben 
elkezdjük.

-  Hogyan ösztönöznék az oktatás 
minőségének a javulását?

-  A minőség mérésének feltételei 
adottak, s az ösztönzőrendszer is: ezt 
szolgálja a hallgatói véleményezés, az 
Év oktatója, Év dolgozója díj.

-  Problémát okoz viszont a hall
gatói véleményezés alacsony kitöltött- 
sége.

-  Elismerést csak annak adunk, 
akinél nagy a kitöltöttségi arány, s ezt 
az is ösztönzi, hogy a nyilvánosságra 
hozatal küszöbét 30 %-ra vittük le. Ez 
egy önmagát genéráló folyamat, ha 
a hallgatók is látják, hogy a vélemé
nyüknek van foganatja, még többen 
fogják kitölteni.

-  A tervekhez visszakanyarodva: 
milyen infrastrukturális fejlesztések 
várhatóak a jövőben?

-  A villányi úti campussal foly
tatjuk a felújításokat, de a főépület 
is megszépül a következő három 
nyár során. A Lónyay utcába egy ex
kluzív kollégiumot álmodtunk meg, s 
emellett a sportolási lehetőségeken 
is szeretnénk javítani egy nagyobb 
kondicionáló központ létrehozásával. 
A tóvá bbi tervek közt szerepel egy nem
z e tk ö z i vá lla lkozó i k ö z p o n t, m a g y a r  és 

külföldi diákok számára. Szeretnénk, 
ha a hallgatók terveket készítenének 
nemzetközi vállalkozásokról, aminek 
-  ha jónaktartjuk- megfinanszíroznánk 
indulását, inkubálnánk, irodát biztosí
tanánk neki. Ugyanitt vállalkozási ta
nácsadó központot is létrehoznánk 
budapesti egyetemistáknak.

-  A tervekhez sok sikert és kitar

tást kívánok, köszönöm az interjút!
Sz.Á.

KÖZkérdés-KÖRkérdés

Nekem az új épület nem tetszik, 
mert az nem „tudásszagú", túlságosan 
irodaház jellegű és egyáltalán nem 
diákbarát. A mosdóval és a könyvtárral 
is vannak problémák. Persze, sokat 
jelent, hogy az épület még nincs 
„belakva".

Somodi Ágnes, 2. évfolyam, T kar, 
politológus

ál az egyetemen?

A szemináriumok szakmai szín
vonalát emelném az interaktivitás, a 
csapatmunka és a tanár-diák kapcso
lat kialakításának elősegítésével, s a 
létszámot 12 főben maximálnám. A ta
nárok részéről szigorúság a puskázás, 
plagizálás és a felkészületlenség 
szankcionálását illetően változtatnék; 
valamint ösztönözném (pozitív és nega
tív módon egyaránt) a tanárokat, hogy 
tanítványaikban felkeltsék az adott tu
dományterület iránti érdeklődést és 
tudásvágyat.

Zsigó Dávid, T Kar

Én az évközi munkát ösztönözném 
jobban előre kiadott olvasnivalóval, 
házi feladatokkal, aktuális cikkekkel, 
esettanulmányokkal. Az interaktivitás
nak, a csoportos munkának is nagyobb 
teret adnék.

Grosz Gabriella, 4. évfolyam, K kar, 
pénzügy szak, befektetés elemzés
kockázatkezelés szakirány

Amit én például hiányolok, az 
az etikai ösztönzés arra, hogy a ta
nultakat ne használjuk morálisan 
megkérdőjelezhető dolgokra. Ezen 
kívül az oktatók bérezési rendszerét 
is átalakítanám, hogy az egyetemen 
eltöltött idő helyett objektívebb alapon 
kapják a fizetésüket.

Szalai Bálint, 3. évfolyam, K kar

Én a folyamatos számonkérést 
hiányolom az egyetemen. Inkább az 
évközi munkát ösztönözném és kisebb 
súlyt helyeznék a vizsgákra, mert így 
nem érdeke a hallgatóknak tanulni.

Reizer Balázs, 4. évfolyam, K kar, 
makroelemző szakirány

A hallgatókat megkérdezte: 
Szerencsi Ágnes 

A portrékat fotózta: 
Mészáros Thomas Richard



49- évfolyam 1. szám 2008. február

vállalat

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális Állásajánlatok
pozíció jelentkezési határidő

Ernst&Young Üzletfejlesztési asszisztens 2008.02.22.

Celanese Magyarország Kft. General Ledger Accountants 2008.03.01.

KPMG Trainee - Tax Advisory Department 2008.03.01.

KPMG Pályakezdő pozíciók folyamatos

KPMG Business Advisor Trainee folyamatos

Leitner + Leitner Könyvelő 2008.02.29.

Leitner + Leitner Adótanácsadó asszisztens 2008.02.29.

Leitner + Leitner Könyvvizsgáló asszisztens 2008.02.29.

GHF Kereskedelmi Kft. Tőzsdei kereskedő 2008.02.25.

Vialto Consulting Junior tanácsadó folyamatos

Citi Product Control Junior Accountant 2008.02.23.

K&H Bank Relationship Manager Assistant 2008.03.01.

Ernst&Young pályakezdő (informatikai audit) 2008.05.15.

Ernst&Young könyvvizsgáló asszisztens 2008.05.15.

Ernst&Young adótanácsadó 2008.05.15.

PricewaterhouseCoopers adótanácsadó asszisztens folyamatos

PricewaterhouseCoopers könyvvizsgáló asszisztens folyamatos

British American Tobacco HR management trainee folyamatos

British American Tobacco management trainee pénzügyi területen folyamatos

British American Tobacco marketing management trainee folyamatos

Procter & Gamble HR Manager folyamatos

Procter & Gamble Junior MEDIA manager folyamatos

Procter & Gamble, Market Research Managers folyamatos

Procter & Gamble Information & Decision Solutions/IT - Analyst folyamatos

Procter & Gamble Customer Business Development (Sales) Manager folyamatos

Procter & Gamble Logistics Manager folyamatos

Procter & Gamble » Financial Analyst folyamatos

Procter & Gamble Area Account Manager folyamatos

vállalat

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális programok
program időpont

Ernst&Young Adóverseny 2008 2008.03.17.

BCE Karrier Iroda Karrier Menedzsment Szeminárium - 2008.02.26.

BCE Karrier Iroda

CV workshop és egyéni önéletrajz tanácsadás

Karrier Menedzsment Szeminárium - 
Kísérőlevél, motivációs levél, önéletrajz monitoring -

2008.03.04.

BCE Karrier Iroda

álláskeresési technikák a gyakorlatban

Karrier Menedzsment Szeminárium - 
Versenyképesség a munka világában. A tudatos karriertervezés. 2008.03.11.

BCE Karrier Iroda

Szakmai gyakorlat itthon és külföldön. 

Karrier Menedzsment Szeminárium - 2008.03.12.

BCE Karrier Iroda

Karrier Nap - Közgáz Campus 

Karrier Menedzsment Szeminárium - 2008.03.18.

BCE Karrier Iroda

Kiválasztási módszerek 1. (interjú) 

Karrier Menedzsment Szeminárium - 2008.03.19.

BCE Karrier Iroda

Karrier Nap - Budai Campus 

Karrier Menedzsment Szeminárium - 2008.04.01.

BCE Karrier Iroda

AC workshop és Kiválasztási módszerek 2.

Karrier Menedzsment Szeminárium - 
Karrier Expo előkészítő napok 2008.04.08-09.

Procter & Gamble

Próbainterjúk, önéletrajz tanácsadás 

European Financial Seminar 2008 - Finance 2008.02.24.

Procter & Gamble Management Springboard Seminar 2008 - 2008.03.10.
Business Management, Marketing & Sales

Egy hét a kommunikációról

Nagyágyúk a médiából
A T kar Kommunikáció és médiatudomány szakos hallgatói médiasztároktó) igyekeztek megtudni módszereiket a 

február 18-22 közötti héten. Hétfó'n Jakupcsek Gabriella és Bochkor Gábor, kedden Sándor Klára, Baló György és Geszti 
Péter, szerdán Sváby András, csütörtökön Kereszty Gábor és Kuncze Gábor állta a kérdéseket. Riportereink a márciusi 
lapban tudósítanak élményeikről.

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális Szakmai Gyakorlatok

vállalat pozíció jelentkezési határidő

Deutshe BankZRt. HR gyakornok 2008.03.05.

Netsize Kft. Részmunkaidős gyakornok 2008.03.05.

Ernst&Young IT Intern 2008.02.22.

NATO NATO Intership Programme folyamatos

Vialto Consulting Tanácsadó gyakornok folyamatos

Budapest Bank
Térítésmentes szakmai 

gyakorlat a GE-ben 
-  Piackutatási csapat

2008.02.24.

Procter & Gamble
Procter & Gamble 

Information & Decision
folyamatos

Solutions/IT - Intern

Procter & Gamble Strategic Sales and Trade folyamatos
Marketing - Intern

Procter & Gamble Brand Management Intern folyamatos

Procter & Gamble Logistics Intern folyamatos

1 0 *
ÉVES

R R I E W  I R O D A

A Te ambíciód a mi hivatásunk!

Hazai és külföldi szakmai gyakorlatok közvetítése 

Munkalehetőségek tanulmányaid alatt és után 

■  Karrier- és CV tanácsadás
Karriermenedzsment kurzus és készségfejlesztő 

szemináriumok indítása

Keress bennünket! 
személyesen: FÓ'vám tér 8. ÍSZt. 31.
e-mailen: karrier@uni-corvinus.hu

R 1996 óta a munkaerőpiacon
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 

Több mint 1200 munkáltatói kapcsolat 
Évente több száz álláshirdetés 

és 100 munkáltatói rendezvény szervezése 

Állásbörze szervezése tavasszal és ősszel

www.karrierexpo.hu
karrier@uni-corvinus.hu

-» Tel.: 061 215 5538 
Tel./fax: 061 482 5080

Pályázati felhívás Erős Gyula-díjra

A pénzügyi szakmára készülő fiatal közgazdászok április 30-ig adhatják 
le dolgozatukat az Erős Gyula Alapítvány 300.000 forintos díjára. A pályázat 
témakörei:

a világgazdaság XXI. századi egyenlőtlen fejlődésének következményei a 
nemzetközi pénzügyekben,

új pénzügytechnikai eszközök alkalmazása a nemzetközi pénzügyek 
területén,

a hazai infláció alakulása a Maastrichti kritériumok tükrében.

Pályázhatnak nappali tagozatos felsőfokú oktatásban résztvevő magyar 
állampolgárok diákköri dolgozattal, vagy diplomamunkával is. A tanulmányt 
szerkesztett formában, két példányban, ill. CD-n kell benyújtani.

Postacím: Erős Gyula Alapítvány, 1051 Budapest, Vértanúk tere 1 .1/7.

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
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Csalni veszélyes Egypercesek

„Szociális ösztöndíjak olykor 
csalásra is ösztönöznek?" -  Ezzel 
a címmel jelent meg a Közgazdász 
2007 decemberi számában cikk arról, 
miként kerül arra jogosulatlanok zse
bébe a szociális ösztöndíj, elvéve ez
által az arra rászorulóktól, mely ellen 
tehetetlen a Diákjóléti Bizottság. Ennek 
megcáfolására, és az újabb csalási kísér
letek megelőzésére a DJB fontosnak 
tartja az alábbiak tudatosítását.

A Demján Sándor Alapítvány Tardos 
Márton Ösztöndíja és a Rendszeres 
szociális ösztöndíj az, amely a legtöbb 
hallgatót érinti a DJB pályázatai közül. 
Ezek alapvető célja a szociálisan 
rászoruló hallgatók támogatása, a 
tanulmányaik folytatása érdekében. 
Egy-egy pályázati időszakban több 
mint ezer pályázat kerül leadásra.

Oktatási mustra

Hogy az ösztöndíjak a valóban rá
szorulókhoz jussanak, a DJB-nek le
hetősége van a pályázathoz csatolt 
igazolások valóságtartalmát vizsgálni, 
illetve továbbiakat bekérni, mellyel 
természetesen minden pályázati idő
szakban él is. Az elmúlt félévekben 
a leadott pályázatok 5%-a került 
ellenőrzésre, 2006/2007-es tanévben 
37 illetve 38, 2007/2008 I. félévben 
43 darab. Valamennyi esetben újabb 
igazolások csatolása is az ellenőrzés 
részét képezte. A csalási szándék az 
adott pályázatból való kizárást, végső 
esetben valamennyi későbbi pályá
zatból történő kizárást vonhatja maga 
után, és fegyelmi eljárás indítását is 
eredményezheti. Kizárásra az elmúlt 
félévekben nem került sor, de korábban 
volt már példa rá. Az ellenőrzés ténye el
rettenti a hamis adatokat feltüntetőket,

így a pluszban bekért igazolásokat már 
be sem hozták a hallgatók. Ezek a pá
lyázatok automatikusan elutasításra 
kerültek kiküszöbölve a juttatások 
illetéktelen kezekbe jutását. így nem 
állja meg a helyét azon feltételezés, 
amely szerint milliós nagyságrendű 
összegek kerülnek arra nem rászoruló 
hallgatókhoz.

A ponthatár megállapítása az 
adott pályázati időszakban beérkező 
pályázatok számának és „tartalmának" 
függvénye. így, mindig lesznek akik 
egy vagy két ponttal csúsznak le a 
támogatásról.

A DJB minden eszközzel arra tö
rekszik, hogy kiszűrje az igazolásokkal 
és egyéb módon manipuláló hallgató
kat, és az arra valóban rászorulóknak 
nyújtson támogatást.

Diákjóléti Bizottság

Zsúfolásig megtelt január 18—19-én a SYMA csarnok. Diákok és szüleik ostromát állták a Corvinus kiállítási standjának 
informátorai, rengeteg kérdésük volt a látogatóknak. A kérdezők tájékozódhattak a doktori képzésekről, szakirányú tovább
képzésekről és a felnőttképzésekről is. A kiállítás két napján közel 40 ezren voltak kiváncsiak az oktatási kínálatra, ahol a 
fiatalok találkozhattak személyesen a magyarországi és a külföldi felsőoktatási intézmények, a minisztérium, a szakképzések, 
nyelviskolák és a tankönyvkiadók képviselőivel.

Diem perdidi
Egyik nap, mikor az új épület egyik földszinti előadójából vécére indultam, 

pont az ajtó előtt álldogált egyik évfolyamtársam. Az egyébként kimondottan 
szép lány a másodév nemzetköziseinek azon 60%-ába tartozik akikkel pusztán 
a békés egymás mellett élésre törekszem-tekintve, hogy a legtöbb, amit tudok 
róluk, az jó esetben is csak a nevük. Mivel vsz más kijövetelére számított, az ajtó 
nyílására reflexből elmosolyodott-és ha már így járt, pármp erejéig tétovázott, 
hogy mondjon-e valamit. Azonban mivel részemről semmilyen hasonló szándék 
nem volt észlelhető, gyorsan elfordult, és zavartan matatni kezdett a mobilján... 
én meg a mulasztás rossz érzésével mentem tovább a mellékes felé. Az ember 
sokszor túl gyenge ahhoz, hogy vállalja, hogy gyengének nézzék. Azért fura egy 
faj vagyunk.

Anti-AUG ÚR
Mányoki út, az utolsó szorgalmi hét péntek reggele mínusz valahány fokban. 

Az uszoda előtt álldogálok, a benti automatából származó, kellemesen gőzölgő 
teámat kortyolgatva. Gondolataim össze-vissza csaponganak. A hét eseményei, 
karácsony, újév, VIZSGÁK... Ennél a pontnál egy hatalmas sz.rtottyan le úgy 
húsz centire a jobb lábamtól. Még jó, hogy nem hiszek a madárjósiásban...

Homo habilis karácsonyozik
Dec. 24., délelőtt, rövid pihenő karácsonyfadíszítés közben. Két, hosszú 

cérnán lógó üveggömböt akasztok a fülemre, majd a dobozban maradt hét 
kollégában figyelem, ahogy fülbevalóim az apró fejrázások eredményeképp 
felváltva ütögetik az orrom... Szerintem nem szabad teljesen felnőni, különben 
semmi varázslatos nem marad a világban...

Halotti Beszéd, 2008
„Nézd, az az igazság, hogy mi kihasználtunk téged. Csak erre a két hétre 

kellettél. És igen, csak a külsőd miatt. És őszintén, egyáltalán nem is érdekelt 
minket, hogy mi lesz veled utána; vagy ha átvillant is valami hasonló érzés az 
agyunkon, rögtön el is űztük, mint egy legyet. Ez van; gyűlölhetsz minket érte, de 
hidd el, mindenki ugyanígy csinálja, nézz csak körül... Látod, ilyenek vagyunk 
mi, emberek..." (Nem tudom, szegény lecsupaszított karácsonyfánk mennyit 
fogott fel ebből, amíg kicipeltem a sarokig a sorstársai közé, de ezt azért talán 
mégiscsak tudnia kellett.)

A költő ideges
Illés Peti januárban, a nemzetközi gazdaságtan anyagai fölött: „Valakinek 

holnap meg kell buknia ebből a tárgyból... Mondd, te kit választanál?" (Légyszi, 
ne engem...)

D. Sz. Á. felvétele

Kedves Olvasó!
Pezsgőt nyert: peti2472

A Közgazdász közvéleménykuta hullazsak Iisa87
tása lezárult, köszönjük a népes rész u6qcs6
vételt! A kérdőív eredményei elgon er.os_moon
dolkodtatóak voltak, és igyekszünk Pólót nyertek: xcdgih
a jövőben a megjegyzések alapján évi 1024 ysjglO
alakítani az újságot! d8vf9x zsanim.czifrus

Ahogy megígértük, a kérdőívre moldovakati somodiagnes
válaszolók között nyereményeket sor zoleecool ds9vs5
soltunk ki, a nyertesek neptun kódjai. ms9d68 csaba.zsoter
illetve aze-mail címük eleje a következő mthe007
listán található. A nyereményeket cseresznyespite
február 22-én délután 3-tól adjuk át Nyakbaakasztható telefontartót greg3
a Közgazdász szerkesztőségében nyertek:
(Főépület 158. szoba). david.kovacs60

A szerkesztőség safrane86 Gratulálunk nekik!

Trefort, avagy a jövő faggatása
K ö rc s a rn o k , a T r e to r t  s xa \a ja v a tó ja . M ive l húgom  osztá lya u to lsókén t 

vonul csak be, udvari fotósi felálatomat egyelőre hanyagolom és a T-karos 
hallgató tudományos érdeklődésével figyelhetem az első két bevonuló osztályt, 
hatvanvalahány, egy iskolából a világba induló fiatal, törekvő embert... Vajon 20 
év múlva melyik lesz a legboldogabb? Valamelyik a közönség tekintetét kereső, 
dacos szépségek közül, az egyik szerény kis szemüveges, az a láthatóan ideges 
srác, vagy az a sztoikus bölcs, ott hátul? Ki tudja? Egyébként is, kinek mi a 
boldogság...

A legmacsóbb ajándék
Hozzávalók két személyre: egy tetterős férfi (TE); valamilyen apropó (Valentin 

nap, szülinap stb.); egy ÉVÁ nevű (ez lényeges!) barátnő, aki kellően romantikus 
lelkű (és szerinted megéri a strapát); útlevél v személyi; szabadság a választott 
ünnep napjára (neked az előestéjére is); egy szoba Déván (lehetőleg a várra 
néző panorámával a franciaágyból); a várhegyre kirakott, a híres H0LLYW00D- 
ra hajazó DEVA-felirat első betűje; egy lángvágó; meg persze némi kreativitás... 
(Ha dicsekvős hajlamú vagy, akkor ehhez jön még egy csomó lej a bírsághoz és 
egy jó nyakkendő, ha kijön a Fókusz és a román „Kékfény".)

Consolatio philosophiae
C épület, a vizsgaidőszak vége felé. Két eredménytelen betekintés és némi 

kioktatás után ballagok lefelé a lépcsőn. Mindenütt csönd, a zsibongó teljesen 
kihalt, a forgóajtó is csak az én kedvemért pörög néhányat, hogy kiengedjen a 
gyönyörű napfényes délutánba. Lehet, hogy igazságtalan a világ, de legalább 
szép...

Nosztalgia
Ahogy egyik nap hazafelé mentem kicsiny utcánkban, szembe jött egy kisfiú. 

Nagyon lassan ment, kezében egy valószínűleg technika órán gyártott valami
vel, amit lehet, hogy csak ő tudott, hogy micsoda, de láthatóan nagyon büszke 
volt rá. Pár pillanatig én is újra nyolcadikos lettem: akkor volt az angyalföldi 
technika verseny, amin két társammal együtt a tizenvalahány csapatból 
harmadikok lettünk a liftmodellünkkel; ráadásul úgy hogy mi nem is olvastuk el 
az instrukciókat, mivel azt hittük, hogy a színes lapnak, amin a cuccok voltak, a 
másik oldala is üres... Jah, kérem, van, amire születni kell.

Ceteris paribus
Múltkor, mikor benn voltam hihetetlen vagyonomat kezelő bankomban, 

egyúttal lemondtam a Mobilbankár szolgáltatást. Mer nem kell... Ez egyébként 
havi átlagban nettó 10 HUF pluszt jelent. Amiből, ha minden jól megy, 620 éves 
koromban 5 igen kellemes napot fogok a Garda-tónál tölteni... (Aki érti a címet, 
az vsz sejti, hogy nagyszerű tervem miért nem sikerül majd...)

Panglossiada
Január vége, Deák tér. Ahogy jövök kifelé a metróból, egy nem túl szép, 

de annál lelkesebb lány a kezembe nyom egy ingyen-müzliszeletet. A padok 
közt öreg néni eteti a galambokat, a bazilika aranykeresztjein szépen csillog 
a napfény, a hátam mögött pedig megszólal az evangélikus templomból a 
harangjáték... Azért valahol mégiscsak ez minden világok legjobbika -  főleg, 
hogy csak ez van...

Vágó Péter
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Coca-Cola Ösztöndíj Program

A Coca-Cola Beverages 
(Magyarország) Kft.
3 kiemelt projektjéhez keres 
6 innovatív szemléletű hallgatót.

Az ösztöndíjpályázaton a hallgatók megmérettethetik 
magukat egy multinacionális cég munkaerő- 
kiválasztási folyamatában. Minden pályázó írásbeli 
értékelést kap a kiválasztási folyamatban elért ered
ményéről. A Coca-Cola Ösztöndíj Program nyertesei 
a Budapesti Corvinus Egyetem tanszékeinek 
mentorálásán keresztül kapcsolódhatnak be egy 
multinacionális vállalat projektjeibe és lehetnek 
alkotó tagjai a csapatnak.

A nyertesek

300.000 R
egyszeri 
ösztöndíjban 
részesülnek.

Mérettesd meg Magad 
a magas szintű kiválasztási 
folyamatunkban!

-> ^e/entkezési határidő: 
200t.03.17.12 óra

Jelentkezés
és riszletes információk:
-♦  vww.karrierexpo.hu
-*  e mail: karrier@uni-corvinus.hu
Telefon: 482 50 80,215 55 38
Személyesen a Karrier Irodában.
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<■) Indulj el Magyarország nagy sikerű 
adóversenyén ésm----- j
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Ernst & Young Adóverseny 2008

Szereplők* ^  esettanulmány versenyre felsőbb éves és frissen végzett 
közgazdászok, jogászok jelentkezését várjuk. A feladat 
megoldásához előzetes adózási tapasztalat nem szükséges.

Díjak: 1. díj: 300.000 Ft
2. díj: 220.000 Ft
3. díj: 150.000 Ft

A kiváló pályaművek szerzői állásajánlatot /gyakornoki 
lehetőséget kapnak!

Leadás:

Jelentkezés:

2008. március 17.

Farkas Beáta 
adoverseny@hu.ey.com 
(06)1 451-8565 
www.ey.com/hu

Ml Er n s t  &Yo u n g
Q uality In Everything We Do

Mit teszünk a magyar felsőoktatás 
felzárkóztatásáért?

Úgy fordítunk közpénzt a felsőoktatásra, hogy a magyar 
diploma többet érjen.

.tegyunkerte.hu

\ ::s..-. •: a Magyar Köztársaság Kormánya megbízásából.
UJMAGYARORSZAG
Te g yü nk  é r te !

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
mailto:adoverseny@hu.ey.com
http://www.ey.com/hu


49- évfolyam 1. szám 2008. február

A diplom a érték - Érdem es befektetni!

Miért kell most olyasmiért fizetni, ami eddig ingyen volt?
A felsőoktatás eddig sem volt ingyen. Növekvő költségeit befizetett adóiból 10 millió magyar állampolgár fizeti meg. 1991-ben a felsőoktatási hallgatók létszáma 
alig volt több 108 ezernél, most pedig 420 ezren vannak. A felsőoktatásra a közpénzekből 2008-ban már évi 418 milliárd forintot fordítunk. Igaz, a közel 420 ezer 
diák majdnem fele már ma is fizet költségtérítést, ám a többiek tanulmányait teljes egészében valamennyi magyar adófizető állja. Minden, államilag finanszírozott 
oktatatásban részesülő hallgató átlagosan 1 millió forintjába kerül az adófizetőknek évente -  tanulmányi eredménytől, függetlenül.

é
 „Adófizetőként egy műegyetemi tanulóra -  ez egyetemenként változik -  évente 1 millió 200 ezret költünk. Nálunk 

az 5 éves képzést átlagosan 6 és fél év alatt teljesítik a hallgatók, ám van 8-9 éve ide járó diák is. Sokan meg azért 
járnak ide, mert családi hagyomány, apu is mérnök, hát legyen a gyerekből is az... Nem hiszem, hogy az adófizetőknek 

8-9 évig kell támogatniuk valakit évi 1,2 millióval, aki nem tanul, és nem akar a saját és a társadalom számára értéket 
teremteni... A képzési hozzájárulás azt jelenti, hogy a hallgató részben hozzájárul a tanítás költségeihez. Egy műegyetemi 
tanulóra 1 millió 200 ezret költünk. A képzési hozzájárulás 105 ezer forint, tehát még a 10%-át sem éri el a ráfordításnak’.’ 
(Molnár Károly, a Magyar Rektori Konferencia elnöke, a Budapesti Műszaki Egyetem rektora)

Kié lesz a tandíjként befizetett pénz?
A pénzt nem teszi zsebre az állam: a teljes összeg az intézményeknél marad. A pénznek legalább 30%-át, de legfeljebb 50%-át vissza kell fizetni a hallgatóknak 
ösztöndíjként, a fennmaradó részt pedig intézményfejlesztésre fordíthatják.

„2008-ban lényegesen kevesebb, de ha a teljes éveket nézzük, a tandíj egy-másfél milliárdos bevételt fog jelenteni a Corvinus Egyetemnek, aminek a 
felét, azaz minimum félmilliárd forintot megkaphatnak a diákok ösztöndíjként.

A másik 50%-ot külföldi, neves professzorok megszerzésére, idegen nyelvű szakok és azok tananyagainak kifejlesztésére szeretnénk felhasznál

ni. A nemzetközi minősítésekben lényeges mutató a külföldi professzorok és diákok aránya. Ha ez a mutató jó, akkor az növeli a diploma értékét’.' 
(Mészáros Tamás, a Budapesti Corvinus Egyetem rektora)

Miért motiválná a diákokat az, hogy fizetniük kell?
A képzési hozzájárulás bevezetése után a hallgatók legjobban tanuló 15°/o-a mentesül 
a fizetési kötelezettség alól, és az emelkedő ösztöndíjaknak köszönhetően is jobban jár. 
Ráadásul a költségtérítéses képzésben részi vevő legjobb tanulók előtt megnyílik az út az 
államilag finanszírozott képzés felé, míg a legrosszabbul teljesítő tanulók elveszítik a jogo
sultságukat az állami finanszírozásra, mert igazságtalan, hogy valakinek egy pillanatban -  a 
felvételinél -  dőljön el 3 -5  évre a sorsa, a tényleges teljesítményétől függetlenül.

„A képzési hozzájárulás magasabb teljesítményre ösztönzi a hallgatókat, hiszen a 15%-

uk tandíjmentes lehet, ám a rosszul tanulók átcsúsznak a költségtérítéses státuszba.
*

A képzési hozzájárulás egy jó l tanuló és egy rosszul tanuló között több százezer forin

tos befizetési különbséget is eredményezhet, míg elvégzik az egyetemet, ami, teljesít

ményre ösztönöz’.’

AZ EGYETEMEK VAR HA TO  TAN D ÍJBEVÉTELE

200 8  2 ,4  m illiárd  fo rin t

2 0 0 9  7 ,5  m illiárd  fo rin t

2010 12,3 milliárd forint

(Mészáros Tamás, a Budapesti Corvinus Egyetem rektora)

„Amikor vendégprofesszor voltam Floridában, meglepetéssel láttam, hogy nincs felügyelő tanár a vizsgákon. Azért,mert a hallgató tudja, hogyha hagyja 
lemásolni a dolgozatát, akkor a másik kerül az ingyen tanuló diákok közé. Amerikában már nyilvánvaló, hogy mindenki helyzete, sorsa attól függ, hogy 
milyen eredményt produkál'.’

(Molnár Károly, a Magyar Rektori Konferencia elnöke, a Budapesti Műszaki Egyetem rektora)

„A Budapesti Műszaki Főiskolán például gazdasági management szakon államilag finanszírozott képzésre 124 ponttal lehetett 
bekerülni, 123-mal pedig költségtérítésesre. Átjárás szinte nem volt, aki egyszer elcsípett államilag finanszírozott helyet, akkor 
évekig teljesítmény nélkül bent üldögélhetett, minimális erőfeszítéssel. Ha van tandíj, akkor itt a lehetőség, hogy a hallgatók 
komolyan vegyék a felsőoktatást, mert az ingyenességért teljesíteni kell majd, és ez a cél, a teljesítmény."

(Rudas Imre, a Magyar Rektori Konferencia társelnöke, a Budapesti Műszaki Főiskola rektora)

Manvar eguatemek

Mit teszünk a felsőoktatás felzárkóztatásáért?
Azon dolgozunk, hogy a magyar diploma többet érjen. Részletek:

C am b ridg e

m m

.  í . ' v f r f - -  -w,.

w w w .te g y u n k e rte .h u

Készü lt a M agyar K öztársaság Korm ánya m egbízásából

UJMAGYARORSZAG
Tegyünk érte!

http://www.tegyunkerte.hu


49- évfolyam 1. szám 2008. február

Tovább Ukrajnában

...irány Galícia, és megkeressük 
a háborúban itt elesett dédnagyapám 
sírját egy olyan faluban, amelyet még a 
térkép sem jelöl. Itt már jelentkeznek az 
első nehézségek, Tatjána keheskedik, 
és mikor a Kárpátok emelkedőin a bu
szok 50-nel előzik, az olyan, mint egy 
járókeret-rally az öregek otthonában. 
Feltűnnek a (valószínűleg) többszáz 
tonna betonból öntött jómunkásem- 
ber-emlékművek is. Sztrijnél -  amely 
a szovjet iparváros arcpirítóan töké
letes példája -  letérünk a főútról. 
Aki ilyen túrát tervez, ezt ne tegye. 
Innentől kezdve ugyanis balettozni 
kell a kocsival a kátyúk között. Tovább 
árnyalja a vidék állapotát, hogy a falu
si kisboltokban abakuszt használnak 
pénztárgép helyett. Sötét van már, 
mikor Ivano-Frankivszkba érünk, de bár 
ne tennénk, hiszen a városból lehetet
len kikeveredni, ráadásul nem igazán 
tudjuk elmagyaráztatni a helyiekkel, 
merre van a célpont, Sztarij Krivotuli: 
előfordul pl., hogy egy ezeréves téesz 
szántóföldjéről kell kitolni a süllyedő 
Ladát. A bolyongással kb. 2 órát töl
tünk. Cojóék közben vodkát is töltenek. 
Érdekes módon épp ők azok mégis, 
akik megunva a dolgot megmutatják a 
helyes irányt. így hát éjfélre a faluba

Feszegetni a korlátokat

Igaz Zoltán 1983-ban diplomázott 
a Marx Károly Közgazdaságtudományi 
Egyetem külgazdasági szakán. Első 
munkahelye, az MNB után megfordult 
a Magyar Takarékbankban és a 
Providencia Biztosítónál is, most az 
ING PR és business management 
igazgatójaként tevékenykedik.

-  Milyen emlékek fűzik az egye
temhez?

-  Abszolút pozitív emlékeim 
vannak, például a „Klub"-ról amely 
politikai és kulturális eseményeket 
szervezett, és amely tagjai filmklubot, 
könnyűzenei programokat, és politikai 
eseményeket is szerveztek a kulturális 
osztály ernyője alatt. Üdítő jelenségként 
a Neoprimitív együttes koncertjei jut
nak eszembe, nem tudom, mond-e még 
valamit. Velük és a Klubosokkal a mai 
napig megvan a kapcsolat. Az egyetem 
által biztosított sportlehetőségek is 
nagyon jók voltak, arra neveltek, hogy 
ha napi 10 órát ülünk, akkor igenis 
előtte, közben, utána kell mozogni. 
Kosarazni, úszni jártunk, illetve a tájfutó 
szakosztály tagja voltam.

-  Egyértelműen a Közgázra akart 
jönni, vagy volt más alternatívája is?

-  Igen, egyrésztkizárásos alapon, 
sem orvos, sem mérnök nem szerettem 
volna lenni. Úgy látom sokaknál ez ma 
is így van. Illetve, mivel akkoriban nem 
mindenhol lehetett nyelvet tanulni, a 
Közgázon igen, és úgy gondolom, hogy 
kiváló nyelvtanáraink voltak. Nagyon 
fontosnak tartom a nyelvtanulást, mert 
egy diplomás nyelvtudás nélkül nagyon 
nehezen állja meg a helyét, az ország 
versenyképességét pedig rossz irányba 
befolyásolja a nyelvtudás hiánya.

is érünk, ahol péntek esti láz tombol. 
Több embertől is próbáljuk megtudni, 
hol a templom, előbb egy alkoholista 
házaspártól, majd a helyi fiataloktól, 
de végül egy öreg benzinkutas lesz a 
segítségünkre: az odaúton ugyan le
szakad a kipufogó, de Cojóval gyalog 
mégis megközelítjük a templomot, ahol 
a pap, a felesége és a szolga kigúvadt 
szemekkel néznek ránk. A farkaskutya 
viszont nem, úgyhogy távoznunk kell. 
De tiszteletünket leróttuk. Közben a 
többiek a benzinkútnál várnak, és nagy 
főzésbe-szerelésbe kezdünk. Csak haj
nalra érünk vissza Sztrij mellé, ahol az 
út mellett sátrazunk.

Másnap Lemberg (Lviv) az első 
állomás, ahol az óváros megtekintése 
után egy flancos kávézóban múlatjuk 
az időt, majd reggeli és egy pár szovjet 
érdemrendnek egy utcai árustól való 
vételezése után továbbindulunk. Rivne 
felé félúton a legsokkolóbb szobor
élmény következik: mintha maga Hmel- 
nyickij ugrana elő kecsesen egy 30 
méteres vaslovon egy dombból, ismét 
csak ötszáz tonna betonnal kimerevítve. 
Kicsivel később Tatjána megmakacsol
ja magát, hipp-hopp olajunk egyszer 
csak nincs, de a nagyobb baj az, hogy 
gyújtás sem, és a motorháztető sem

-  Milyen kapcsolata van ma a 
Corvinus Egyetemmel?

-  Több olyan tanár tanít az egye
temen, akivel katonatársak, évfolyam- 
társak voltunk, de tanárokkal is meg
maradt a jó viszony. Emellett egyik 
lányunk ott tanul, így részt vettem az 
idei gólyabálon is, mint szülő. A mi 
gólyabáljainkhoz képest, mintha egy 
amerikai filmbe csöppentünk volna 
a külsőségeivel, az estélyikkel, öltö
nyös fiatalemberekkel együtt. Ez nem 
minősítésként, hanem tényként kezel
tük, de jó érzéssel, mert ez ugyanakkor 
véleményem szerint meg is adta az 
esemény rangját.

-  Mennyiben különbözik az egye
tem most attól, ahová Ön járt?

-  A mi korszakukhoz képest, hogy 
a politikai tudatformálásban jóval kisebb 
mértékben vesz részt az egyetem és az 
egyetemisták nagy része, mint akkori
ban. Úgy gondolom, hogy az egyetem- 
nekfeladata, hogyfeszegesse a korláto
kat. A hallgatóság abban a korban van, 
amikor meg akarja változtatni a világot. 
Ezért egy közgazdasági egyetemnek 
kiemelten kell hallatnia hangját a 
mindenkori gazdaságpolitika terén. 
Nagyon sok társadalmi problémához 
nem szól hozzá az egyetem, amihez 
szerintem mindenképp kellene. A mi 
korunkban ez egy műhely volt, ma 
viszont úgy látom, hogy sokkal nagyobb 
létszámú egy-egy évfolyam, így sokkal 
nehezebb a tanárokkal és egymással 
is kapcsolatokat létesíteni. Ennek 
megfelelően gyárként is viselkedik.

-  Mit üzen a mai generációnak, 
mit tegyenek az egyetemen?

-  Szerintem ne dolgozzanak, 
arra lesz majd lehetőségük az egyetem

Nemzeti Hetek a Corvinus Egyetemen

Mint arról talán már sokatok hallottak, az Európai Unió a 2008-as évet a Kul
túrák közötti párbeszéd európai évének nyilvánította. Ebből az alkalomból a 27 
tagállamban párhuzamosan zajló programsorozat célja ráirányítani a figyelmet 
a kultúrák közötti párbeszédre és sokszínűségre. A Corvinus Egyetemen február 
végén induló kétszer 8 hetes kulturális programsorozata ennek a projektnek a 
részét képezi. A Nemzetközi Iroda, ill. néhány, az egyetemünkön tanuló külföldi 
diákok számára programokat szervező magyar diákunk szervezésében minden 
héten egy-egy ország, ill. régió mutatkozik be. A tavaszi félév során a következő 
országokról tudhattok meg többet: Németország, Albánia, Bulgária, Ciprus, 
Görögország, Törökország, Dánia, Norvégia, Svédország, Lengyelország, Szlo
vákia, Románia, Finnország, Észtország, Lettország, Litvánia, Kanada, USA, 
Ázsia és Olaszország.

Hogy miről is szól a program? Egyrészt megismerhetitek az adott ország 
kultúráját, hírességeit, kulináris büszkeségeit, zenéjét, táncát, népviseletét, 
filmjeit. Érdekes információkat tudhattok meg maguktól az egyetemünkön 
tanuló külföldi diákoktól országukról, egyetemükről, sőt az aktívabbak még be
mutatják főzőtehetségüket egy-egy kóstoló erejéig. Részt vehettek különböző 
vetélkedőkben és játékokban, melyek nyertesei között ajándékokat sorsolunk 
ki. A programok egy része a 11 órakor kezdődő szünettől kezdve 3 szüneten 
át, hetente kétszer, kedden és szerdán, az egyetem aulájában zajlik, másik 
részük az egyetemen kívül kerül megrendezésre (mint pl. éttermek, kulturális 
intézmények, mozik stb.).

További információkat hamarosan a Nemzetközi Iroda honlapján, ill. a 
hirdetőtáblákon kaphattok. Ezen kívül konkrét programokkal kapcsolatosan 
keressétek Szabó Melittát (sz_melitta@yahoo.com).

Ne felejtsétek: mindannyian különbözőek vagyunk, de mégis sok a közös 
bennünk. Találkozunk február 26-án az aulában!

A világ fénytérképe

A szerző felvétele

nyílik. Ekkor azonban három helyi srác 
pattan a kocsihoz, pillanatok alatt 
megszerelik és még három gyertyát 
is adnak ajándékba, úgyhogy gond 
egy szál sem, egészen Zsitomirig, 
ahol kisebb problémát okoz, hogy az 
igazoltatás közben ismét nem nyílik ki 
a motorháztető, de kicsivel később, 
mikor problémánk van a gyújtással, 
már igen, és ezt a „zserbók" végig 
is nézik. Pénzünk eddig nem bánja a 
rendőrséget, általában csak állunk 
tanácstalanul, mint egy kisközség, 
úgyhogy plusz kiadás nélkül érünk 
estére Kijevbe.

Tóth-Czifra András

után. Aki végzés előtt meg akarja tudni, 
hogyan működik egy vállalat, hogyan 
fognak elhelyezkedni, mi a piac, az 
menjen el szakmai gyakorlatra. De 
ezen túl: filmklubot kell szervezni, 
bulizni kell. Nyelveket kell tanulni, így 
lehet tanulni fejlettebb országoktól. 
Feszegetni kell a korlátokat, mert ez 
az időszak, amikor mindenre rá kell 
kérdezni, és természetesen várni a 
választ. Kitágultak a tudományok, 
érdemes tájékozódni nem csak a köz- 
gazdaságtanban. Ha három pillért 
kellene mondanom, akkor nyelvekre, 
sportra és a kulturális tevékenységre 
helyezném a hangsúlyt.

Németh Eszter

Érdekes reakciója volt egy is
merősömnek, amikor megemlítettem 
neki, hogy a fényszennyezésről írok 
cikket. Háromszor visszakérdezett, 
mert nem értette mi az, hogy „fény
szennyezés". Talán nincs is ezzel egye
dül, épp ezért érdemes bemutatni ezt az 
aránylag „fiatal" szennyezési formát.

Annak ellenére, hogy már a 18. század 
végén hatszáz olajmécses világította 
meg Pest utcáit, és azóta folyamato
san építették ki a város közvilágítását, 
csak nemrég ütötte fel a fejét a 
„fényszennyezés", mint pro’bléma. 
Kocsis Tamás tanár úr szerint ez a 
fajta szennyezés a fejlődéssel jár kéz 
a kézben. Egy város kivilágítása a vá
ros fejlettségére is utalhat, épp ezért 
„a Gyimesben is, egy teljesen kihalt 
völgy is ki van világítva, mert most 
fejlődnek..."

Fényszennyezésnek számít mind
az, ami kívül jut azon a területen, 
amelyre szánták, különösképpen, ha a 
horizont síkja fölé irányul. Elsőszámú 
érv a fénykibocsátás mellett az, hogy 
a biztonságos közlekedést segíti elő és 
növeli a biztonságérzetet is. Másrészt 
este is lehet látni a reklámokat, végül 
pedig megszépíti a megvilágított szob
rot, épületet, teret, stb.

Magától értetődő talán, hogy a 
fényszennyezés elsősorban a csilla
gászokat károsítja a legjobban. De ha 
jobban belegondolunk, a csillagos ég
bolt az emberiség nagy közös értéke, 
amiből a városlakók csak nagyon

keveset kaphatnak. Számos káros 
hatása van a fényszennyezésnek, 
az ökológiai károktól (eltévedt és el
pusztult teknősfiókák, vagy világító 
tornyokba ütköző madarak), a közle
kedési károkon keresztül (túl erős 
reflektor miatt elkápráztatott sofőrök 
és állatok) egészen az emberi egész
ségre gyakorolt károkig. Bár a fény
szennyezés ártalmait csak nemrég ku
tatják, bizonyították, hogy az éjszakai 
fény megzavarja az alvást és felborítja 
az ember bioritmusát.

Sőt, a fény meggátolja egy melato
nin nevű hormon képzését, ami rákelle
nes tevékenységet mutat. Érdekesség, 
hogy a fejlődő világban élők között a 
mellrák gyakorisága háromszor-ötször 
kisebb a „fejletlen", kevésbé kivilágított 
országokban, mint a fejlettekben. Ezen 
túl a túlzott megvilágítás idegességhez, 
stresszhez és fejfájáshoz is vezethet. 
Triviálisnak hangozhat, de a fény
szennyezés visszaszorításának gazda
sági haszna is van: amennyiben a kellő 
helyre összpontosítjuk a fényt, keve
sebb vész kárba. így sikerült a MÁV-nak 
is 80-120 millió forintot megtakarítania 
a megállóhelyek kivilágításának kor
szerűsítése során.

Annak ellenére, hogy még kevésbé 
köztudott és vizsgált szennyezésről van 
szó, Kocsis tanár úr szerint nem ártana 
tdk-t, diplomamunkát írni a témából. 
Akik pedig aggódnak a fényszennyezés 
miatt, a megoldás egyszerű: oltsunk 
lámpát.

Kraft Anikó

mailto:sz_melitta@yahoo.com
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Mobilitási ösztöndíj

Olaszország, Portugália és Spa
nyolország valamelyikében tölthet 
16 hetet a Leonardo Program ösztön
díjasaként az a 12-14, többségében 
a Társadalomtudományi Karon vég
zett frissdiplomás közgázos, akit a 
pályázati anyaga és az interjú alapján 
kiválasztanak. A Leonardo da Vinci 
Program az Európai Bizottság 1994 
óta tartó programja a szakképzés 
területén, jelenleg az Egész életen 
át tartó tanulás program keretében 
biztosít mobilitási ösztöndíjakat friss 
diplomások részére.

A támogatásra az intézmények pályáz
nak, amennyiben a pályázat elfogadás
ra kerül, biztosítottak az anyagi felté
telek a program megvalósításához. 
A Közigazgatástudományi Kar eddi
gi három nyertes (2007-ben nívó
díjas) projektje után idén a Társada
lomtudományi Kar pályázik jó eséllyel 
Dobos Ágota (I0K intézetigazgató) 
tanárnő és Dr. Juhász Zsuzsanna 
tanárnő koordinálásával a Leonardo 
Program ösztöndíjára. Jogosultság 
tekintetében fontos, hogy egy pá
lyázó a pontjai alapján hiába kerül 
be a rangsorba, ha nem sikerül ledip
lomáznia, kimarad a keretből. (Bővebb 
információkkal az említett tanárnők 
és a Tempus Közalapítvány honlapja 
szolgál: www.tpf.hu.)

Arról, hogy miért érdemes leonar- 
dósként külföldön szerezni szakmai 
gyakorlatot, két, a Pesti Campuson fris

sen végzett hallgató, Sódar Gabriella 
(Plymouth) és Pataky Zsanett(Frankfurt) 
mesélt a Közgazdásznak, akik 2007-ben 
a KTK projektjének kedvezményezettjei 
voltak.

-  Zsani, mi volt az első benyo
másod a munkahelyen, ahová a 
Leonardo program keretében kerültél?

-  A frankfurti Városháza Nem
zetközi Osztályára kerültem, és az 
első pillanattól kezdve szinte csak 
pozitív benyomásaim voltak, amely 
végig meg is maradt. A kollégák mind 
kedvesek, előzékenyek, segítőkészek 
voltak, látszott, hogy profi csapathoz 
kerültem, akik már rendelkeztek némi 
tapasztalattal a gyakornokokat illető
en, hiszen egész évben folyamatosan 
fogadnak hallgatókat. Ez nagyon sokat 
segített az első időszakban és a be
illeszkedésben.

-  Gabi, a te angol munkaadóid 
visszajelzése milyen volt a teljesítmé
nyedről? Mennyire volt közvetlen a kap
csolat a kollégákkal és a felettesekkel?

-  Az angol emberek kiemel
kedően megbecsülik a munkát. Nem 
volt nap, hogy meg ne dicsértek vol
na, köszönő ebédekre hívtak meg, és 
apró ajándékokat kaptam az egyes 
extra munkákért. A kollégáim minden 
irodai dologba beavattak, mindenről 
tudtam. A felettesem rendszeres idő
közönként kért tőlem beszámolót, 
hogy mennyire vagyok elégedett a 
munkámmal, és bármilyen jellegű 
p ro b lé m á m m a l fo rd u lh a tta m  h ozzá . A

főnököm és a kollégáim is tervezik, 
hogy meglátogatnak Magyarországon.

-  Zsani, milyen anyagi vonzata 
volt a programnak?

-  A Leonardo program minden 
ösztöndíjasnakegymeghatározottössze- 
get fizetett két részletben a 16 hétre. 
Ebből kellett gazdálkodni, illetve saját 
magunknak kellett szállást keresni, 
étkezésről gondoskodni. Ez az összeg 
Németországban viszonylag elegendő 
volt, ki lehetett jönni belőle, hétvégen
ként még kirándulni is mentünk.

-  Gabi, ■ hasznosnak ítéled a 
szakmai fejlődésed szempontjából a 
külföldön töltött időt?

-  Először megijedtem, mert nem 
olyan jellegű helyre kerültem, ahova 
szerettem volna, de nem sokkal kezdés 
után rájöttem, hogy minden rajtam múlik, 
és könnyen tudok az érdeklődésem
nek megfelelő munkát kapni, ha ezt 
a főnökömmel is megbeszélem. Sokat 
segített az angol nyelven végzett napi 
munka, most itthon is gond nélkül 
jelenkezem olyan állásokra, ahol angol 
a munkanyelv.

-  Itthon merre tovább, hol szeret
nél elhelyezkedni?

-  Egy hónapja vagyok itthon, és 
már több interjún voltam. A munkál
tatók értékelik, hogy több külföldi 
tapasztalatom is van. Csak olyan mun
kahelyekre jelentkeztem, ahol az angol 
a munkanyelv. Ezek az átlagosnál 
magasabb fizetést adnak, és a jövőre 
nézve is több a lehetőség.

Lénárt Éva

Diákhitel
Lépéselőnyben

Alapos megmérettetés

Az amerikai elnökválasztási pro
cedúra legsajátosabb része az elő
választás, mely során több lépcsőben 
dől el, hogy ki legyen egy-egy párt 
elnökjelöltje. Mind a republikánusok, 
mind a demokraták választási pártként 
működnek, és a helyi választási iro
dánál regisztrált tagok döntenek a 
jelöltekről, egyszerű szavazás során.

Ez utóbbit hívják előválasztásnak, de 
egyes államokban úgynevezett kauku- 
szokat tartanak, ahol a párttagok vitáját 
követően egy gyűlésen döntenek a 
támogatott jelöltről. Arról határoznak, 
hogy delegáltjaik ki mellett és milyen 
arányban szavaznak majd követően a 
végső demokrata, illetve republikánus 
elnökjelölt-állító konvención. Csak a 
rend kedvéért: nem minden államban 
azonosak a szabályok, például eltérő

Változás mindenképpen

Idén választanak új elnököt a világ 
vezető gazdaságában, az USA-ban. 
Nem árt talán ha megnézzük, kik a 
jelöltek, és hogy állnak a versenyben.

Barack Obama a „felemelkedő csillag", 
sikeres megválasztása esetén ő lenne 
az Egyesült Államok első afroamerikai 
elnöke. Az amerikai álom megtestesí
tője: egy kenyai cserediák fia, nem 
kopott el a korrupt Washingtonban, 
és az iraki háborút sem támogatta 
soha. Hátránya lehet, hogy fiatal és 
tapasztalatlan. Fantasztikus szónoki ké
pességei ellenére nem nagyon szeret 
konkrétumokat mondani.

Hillary Clinton sikeres megvá
lasztása esetén ő lenne az Egyesült 
Államok első női elnöke. A világ
szerte legismertebb elnökjelölt már 
8 évet élt a Fehér Házban. Előnye, 
hogy tapasztalt és szinte minden be
folyásos embert ismer. Ugyanakkor 
megosztó személyiségnek tartják, 
neve pedig összefonódik Bili Clinton 
minden botrányával, és a dinasztikus 
hatalomváltás sincs mindenkinek az 
ínyére. Gyakran szemére vetik, hogy

a kötött (csak a helyi döntésnek meg
felelően voksolhat) és a szabad man
dátummal rendelkező delegáltak ará
nya, vagy az, hogy a függetlennek nyil
vántartott szavazók is voksolhatnak-e a 
pártok jelöltjeire.

Ebben a rendszerben különleges 
helyet foglal el a „szuperkedd". Feb
ruár 5-én az Egyesült Államokban 
Alaszkától az Atlanti-óceán partjáig 
összesen 24 államban rendeztek jelölő- 
gyűléseket és előválasztásokat. Szu
perkedd jelentőségét az adja, hogy a 
demokrata jelöltségre pályázó politiku
sok az augusztus végi denveri jelöltállító 
pártkonvenció delegáltjainak 52%-ért 
versengnek. Míg republikánus oldalon 
a szeptember eleji minneapolisi párt- 
kongresszuson szavazó küldöttek 43 szá
zalékát lehet megszerezni szuperkedden.

Mészáros Thomas Richard

nem következetes: megszavazta az iraki 
háborút, majd élesen támadta Busht.

John McCain háborús veterán, 
Arizona szenátora, 20 éve a szenátus 
tagja. Megválasztása esetén ő lesz 
a legidősebb felesketett elnök. Az 
amerikai politika élő lelkiismeretének 
nevezhető, aki évtizedek óta ugyanazt 
képviseli. Az egyik legtapasztaltabb és 
legismertebb jelölt. Nagy tömegeket 
viszont nehéz lesz meggyőznie az 
iraki háborút sziklaszilárdan támogató 
politikájával.

Az Amerikai elnökjelöltek harca 
egyre érdekesebben alakul.

A Demokratáknál biztos befutónak 
hitt Hillary Clinton-t vetélytársa Barack 
Obama a Szuperkedd utáni mind az 5 
választást megnyerte, így már csak 59 
delegálttal van lemaradva az egykori 
First Ladytől.

A Repulikánusoknál párton belül 
szinte egyértelmű a helyzet, McCain 723 
szavazattal bőven vezet, bár a legutolsó 
3 államot elvesztette az egyetlen még 
versenyző Huckabee-vel szemben.

Mészáros Thomas Richard és 
Kraft Anikó

Tisztelt volt és jelenleg is KÖZGÁZOS Hallgatók, 
Sportolók, Sportbarátok!

A KÖZGÁZ SC és DSK tisztelettel megköszöni a 2006. évi adó 1 %-át azoknak, 
akik ezzel is segítették az SC és DSK működését. A felajánlott teljes összeget 
346 132 Ft-ot az SC működtetésére sználtuk fel.

Köszönjük mindenkinek a támogatást és kérjük, -  ha teheti -  SZJA 1 %-át 
a KÖZGÁZ SC és DSK részére felajánlani szíveskedjék. Kedvezményezett neve: 
KÖZGÁZ SC és DSK, Adószáma: 19805061-2-43

Kérjük a borítékon nevének, lakcímének és adóazonosító számának pontos 
feltüntetését, mert a felajánlott összeget csak ebben az esetben kapjuk meg.

Köszönettel:
KÖZGÁZ SC és DSK tagjai, versenyzői, sportolói

http://www.tpf.hu
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Nehéz-Posony Kata felvétele

A bővülő tankönyvpiac

Könyvbemutatók
Egyetemünkön

Az elmúlt év végén két könyv 
bemutatására is sor került az Aula 
Kiadónál. Az Összehasonlító Gazda
ságtan Tanszék tankönyvet, míg a 
Közgazdasági Elméletek Története 
Tanszék egy válogatáskötetet jelen
tetett meg Navratil Ákos munkáiból.

Összehasonlító gazdaságtan

Az Összehasonlító Gazdaságtan 
Tanszék BA tankönyvet jelentetett 
meg az Aula Kiadó gondozásában. 
A Tanszék -  mondta László Csaba 
(egyetemi tanár, CEU) -  ezzel szeretne 
hozzájárulni ahhoz, hogy az egyetem 
ne csak „papírgyár, de tudásgyár is" 
legyen.

Az Összehasonlító gazdaságtan 
című könyv bemutatója egy családias 
hangulatú, lényegében PR esemény 
volt, amely 40-50 embert vonzott 2007. 
november 21-én, szerda reggel a III. 
előadóba. A bemutató házigazdája Há
mori Balázs tanszékvezető egyetemi 
tanár volt, a könyvet pedig Csaba László 
és Szabó Katalin, a könyv szerkesztői 
mutatták be.

Mint kiderült, a cél egy izgalmas, 
olvasható könyv megírása volt, amivel 
nem az olvasónak kell megszenvednie. 
Ezen túl egy alapkönyvet szerkesztet
tek, amihez nem szükséges előismeret, 
igyekszik egyszerűen írni bonyolult dol
gokról, a célja, hogy rávilágítson bizo
nyos kérdésekre, és felkeltse az olvasó 
figyelmét.

De mit is tanulhatunk a közel 400 
oldalas Összehasonlító gazdaságtan
ból? Először is a különböző gazdasági 
rendszereket mutatja be, de kitér 
olyan témákra is, mint az információs 
forradalom hatásai, a jóléti állam 
kérdése vagy a globalizáció. Bár a 
könyvet széles közönségnek ajánlják, 
nagyobb valószínűséggel azok fognak 
közelebbi ismeretségbe kerülni vele, 
akik nemzetközi kapcsolatokat vagy 
politikatudományt tanulnak.

Kraft Anikó

Navratil Ákos: Régi igazságok és 
új elméletek a közgazdaságtanban

A Magyar Közgazdasági Klassziku
sok sorozat 8. kötetének bemutatójának 
kezdetén Mészáros Tamás rektor meg

köszönte a szerkesztőknek, hogy az 
eddig hozzá nem férhető művekből 
válogatást készítettek.

A szerkesztő, Hild Márta mutatta 
be a kötetet 2007. dec. 10-én a Központi 
Könyvtárban, és mesélt a jelenlevők
nek Navratil Ákos (1875-1952) életéről. 
Navratil „szerencsés csillagzat" alatt 
született, kibontakozása a századfordu
ló időszakára esik. Berlini tanulmányai 
során elnyert egy egyetemi pályadíjat, 
korán kezdett publikálni és széles ér
deklődési köréről tanúskodik az, hogy 
több társaságnak (közgazdaságtan, tár
sadalomtudomány) is a tagja volt.

Elméleti rendszerének kialakítása 
már egyetemi évei alatt elkezdődik, szo
rosan kötődve a klasszikus iskolához. 
Közel félévszázadnyi tanítás után, '45- 
től szakmai és tudományos elszigetelt
ség közepette a magyar irodalom felé 
fordul; Arany János verseket fordít an
golra, németre, franciára.

A kötetben -  a borító Halász Géza 
munkája -  több szempont mentén tör
tént a válogatás; a korai publikációk 
(szociológia, klasszikus politikai gaz
daságtan), az elméleti gazdaságtan és 
gazdaságpolitika kapcsolata, valamint 
a magyar közgazdaságtan történetének 
fontos hatásai is megjelennek benne.

Bekker Zsuzsa, a sorozat szerkesz
tője örömmel mondta, hogy az eddig 
méltánytalanul mellőzött Navratil 
Ákos az új épületben található 16 
magyar közgazdászoknak szánt tabló 
egyikén fellelhető. Köszönetét fejezte 
ki Alföldiné Dán Gabriellának és 
Szőnyi Évának, hogy összeállították és 
megnyitják a Navratil munkákból vá
logatott kiállítást, ezzel január végéig 
találkozhattunk a könyvtár bejáratánál. 
Valamint felhívta a figyelmünket, hogy 
a Történeti Kutatóban muzeális értékű 
könyveket láthatunk.

Zsindely Sándor díszvendég, a Nav
ratil család leszármazottja elkalauzolt 
minket Navratil Ákos könyvtárába, 
visszaemlékezve a szőnyegekre, a 
csillárra, s szomorúan említette, hogy 
a valaha gazdag könyvtárból mára 
alig maradt valami. Ami megmaradt, 
azt egyetemünknek ajándékozta, mert 
szerinte a Közgazdasági Elméletek Tör
ténete Tanszéken lesz a legjobb helye 
a mintegy 3 ezer kötetnek.

Bernáth Zsófi

Zabáljuk a filmeket?

Már 39-dik alkalommal érkezett el 
az a hét, amikor az elnéptelenedésre 
ítéltetett mozik kitárták kapuikat, 
hogy teret adjanak a magyar film 
legjelentősebb fesztiváljának, a Ma
gyar Filmszemlének. Idén is 37 OOO 
néző volt kíváncsi arra, hogy mit tud 
hazánk filmipara.

Amennyiben létezne a „fanyar-ma
gyar” , illetve „sírva-mulatunk" díj- 
kategória a Szemlén, Paczolay Béla, 
Kalandorok című filmje esélyes lenne 
a végső győzelemre. A film egy család 
férfitagjainak kalandos utazásán ke
resztül mutat be három elkeseredett 
kilátásokkal rendelkező élethelyzetet. 
Géza, az ötvenéves trombitaművész 
(Rudolf Péter), fiával (Schruff Milán) 
és Erdélyben élő apjával (Haumann 
Péter) próbál hazajutni, ám útjukat 
rengeteg váratlan esemény nehezíti.

A film érdekességei közé tartozik, hogy 
a szokás szerint nagyszerűen játszó 
Haumann Péter az előző évben is egy 
családi drámával (Emelet) szerepelt a 
Szemlén, ám akkor filmbeli gyermekét 
valóban fia, Haumann Máté játszotta. 
Rudolf Péter ismét megteszi, amit a 
szituáció-komédia megkövetel, ám a 
filmet, összhatását tekintve, a kritikusi 
tömeg talán joggal hasonlítja az Üveg
tigris 2 sztoikus hangulatához. Összes
ségében ez a film sem dönti meg azt 
a tézist, hogy egy magyar népdal vagy 
szomorú, vagy a mezőgazdaságról 
szól.

A Szemlén lassan több díj-kate
góriát alakítanak ki, mint ahány éve 
megrendezésre kerül maga a film
mustra, ennek ellenére (vagy épp 
ezért) érdemes kiemelni Gigor Attila, 
A nyomozó című alkotását, mely öt (!) 
kategóriában is tarolt. Egy boncmester

Forrás: www.origo.hu

» kiállítás
sem hatalmas óriásplakátokon, pedig 
mindenképp figyelmet érdemel.

Aki ellátogat a már több mint fél 
éve működő Láthatatlan kiállításra a 
Népligetbe, az E-klub épületébe, annak 
különleges élményben lehet része. A 
szervezőkés működtetőkegy különleges 
utazásra invitálják, mely során a saját 
bőrén tapasztalhatja meg, hogy milyen 
is egy vak ember élete. Arra az egy órára 
a látogató kiléphet a megszokott roha
nó világból, mert teljesen sötétben csak 
olyan érzékszerveire támaszkodhat, 
amelyeket egyébként jóval kevesebbet 
használ, és így nehezebben tudja 
használni. A láthatatlan utazás egy

Kiállításajánló

amikor az érzékeid vezetnek...

Gondolom a braille-írás nem ismeret
len fogalom számodra, de láttál is már 
braille-írógépet? Kíváncsi vagy, hogy 
tudnak a vakok pókerezni? Érdekel 
milyen érzés a szemed használata 
nélkül „látni"?

Egy olyan interaktív kiállításra hívlak 
Téged, kedves Olvasó, ahol a beve
zetésben feltett kérdéseken kívül 
még sok másikra is választ kaphatsz. 
Ennek a kiállításnak a plakátjaival 
nem találkozhatsz minden nap a 
metró mozgólépcsője melletti falon,

különös életét mutatja be a film, mely
ben a humor lehel örömöt a hullaház 
zord és fagyos világába. A kicsit defek
tes, ám szerethető antihős boncnok 
látomásai és megérzései segítségével 
juthatunk percről-perce közelebb az 
igazsághoz. A főszereplő. Anger Zsolt 
nagyszerű játékáért elnyerte a legjobb 
férfi alakítás díját.

A Szemle fődíjának nyertese a Delta 
volt, mely elég hosszú és rögös utat járt 
végig a premier napjáig. A Mundruczó 
Kornél által rendezett film eredetileg 
a tavalyi Filmszemlére készült volna 
el, ám sajnálatos módon a forgatás 
közben tragikus hirtelenséggel elhunyt 
a film főszereplője, Bertók Lajos. 
Mivel az addig felvett jelenetek nem 
voltak összeállíthatóak, így újra kellett 
kezdeni a forgatást. Az új főszereplő, a 
hegedűvirtuóz Lajkó Félix lett, aki Tóth 
Orsival közösen egy testvérpár különös 
kapcsolatának tragikumát jeleníti meg. 
A film harmadik főszereplője, a Duna- 
delta vidéke. A táj lenyűgöző szépsé
gével és ridegségével kirekeszti a kül
világot, mely zártságot a párbeszédek 
hiánya még jobban elmélyíti. így adja 
meg a környezet szépsége és a dráma 
belső feszültsége a film elemi erejét, 
mely méltán nyerte el a zsűri tetszését.

A fesztivál zárónapján a szervezők 
kiemelték, hogy idei Filmszemle (is) 
megdöntött minden korábbi nézettségi 
rekordot, ami mutatja, hogy milyen 
mértékben nő az érdekelődés a magyar 
filmek iránt. Őrizzük meg e jó szoká
sunkat!

Bakonyi Zoltán

vak vezető kíséretében, speciálisan, 
életszerűen berendezett és teljesen 
besötétített helyszíneken történik, 
melyeken különböző élethelyzetek 
kerülnek bemutatásra. A kiállításnak 
van egy látható része is, ahol azokat 
a használati tárgyakat mutatják be, 
melyeket a vak emberek nap mint 
nap használnak, mint a braille-írógép, 
a beszélő óra/, számítógép, vagy 
a különleges sakktábla és dominó
készlet.

Nemrég vettem részt a kiállításon, 
körülbelül tíz perc kellet, hogy meg
szokjam, hogy tényleg nem látok 
semmit, de utána már nagyon élveztem. 
Számomra egy nagyon jó játék volt, 
hogy megtapasztalhattam, milyen tel
jesen sötétségben gyümölcsöket vagy 
fűszerek közt válogatni; vissza tudok- 
e találni egy tárgyhoz, amit előtte 
már „megnéztem"; vagy egy sarkon 
befordulni, miközben egy lépcsőn is le 
kell mennem.

A kiállítás segített, hogy jobban 
„belelássak" a vakok világába, mert, 
ami nekem egy izgalmas játék volt, és 
egy óra után véget ért, az nekik örökké 
tart, újra és újra meg kell küzdeniük 
olyan akadályokkal, amelyeket mi, látó 
emberek, észre sem veszünk.

Akinek felkeltettem az érdeklődé
sét, részletes információkat a www. 
Iathatatlan.hu oldalon talál, ahol jegyet 
is foglalhat.

Németh Eszter

http://www.origo.hu
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Rajk Téli Tábor

Január utolsó hetében százötven 
Corvinusos diák rázta fel a szolnoki 
Ifjúsági Tábor betonrengetegét, ugyan
is itt került megrendezésre a Rajk 
László Szakkollégium Téli Tábora. Az 
alapvetően szakmai rendezvényen 
a kollégistákon kívül közel félszáz 
elsőéves is részt vett.

A tábor programjában találkozhattunk 
társadalmi- és szakmai kérdésekkel 
egyaránt foglalkozó előadásokkal. 
Nagy érdeklődés övezte az egészség
ügyi kerekasztal-beszélgetést, mely 
keretében Egyetemünk docense Ber- 
linger Edina, az Egészségbiztosítási 
Pénztár vezetője dr. Kovácsy Zsom
bor és az Országos Sebészeti Intézet 
főorvosa, dr. Weltner János hazánk 
egészségügyének jelenlegi prob
lémáiról értekeztek. A résztvevők 
többek között kiemelték, hogy bár a 
hálapénz szokásrendszere súlyosan 
hátráltatja a rendszer átalakulását.

Házirenddel rendesebb

Add kölcsön a kabátod, kiugróm 
a csarnokba mandarinért, házi jog
hurtért. Hozzak neked is valamit? 
-  hányszor hangzik el ez a mondat egy 
olyan közgázos egyetemista szájából, 
aki helyzeti előnyét kihasználva 
napi vitaminadagját az egyetem tő- 
szomszédságában lévő csarnokban 
veszi meg. (Remélhetőleg sokszor -  
csak, hogy a kérdés ne maradjon költői 
megválaszolatlanságban.)

A Központi Vásárcsarnoknak kalandos 
története van, 1894-ben kezdődtek meg

még nagyobb a probléma a betegek 
kiszolgáltatottsága az ellátás minősé
gének ellenőrizhetetlensége miatt.

A civil szféra napjainkban egyre 
növekvő fontosságáról és jellemzőiről 
Sátor Balázs, a Civil Társadalom Fej
lődéséért Alapítvány ügyvezető igaz
gatója tartott előadást.

„Napjaink társadalmában eltűnő
iéiben vannak a közösségek" -  hang
súlyozta Csányi Vilmos. A Magyar 
Etológiái Társaság tiszteletbeli elnöke 
kiemelte, hogy felgyorsuló világunkban 
egyre csökken a kisközösségek rend
szerének és hiedelemvilágának jelen
tősége, így ma főként egyszemélyes 
közösségek halmazáról beszélhetünk.

A közgazdaságtan kedvelőinek szólt 
Csorba Gergely (MTA) mikroökonómiai 
modellek használatáról és Pete Péter 
(ELTE) olajárrobbanásokról tartott elő
adása.

A tábor során a résztvevő elsőéve
sek megismerkedhettek a Rajk szakmai

építési munkái Pecz Samu építész ter
vei alapján, de az átadása előtti tűzvész 
miatt csak 1897. február 15-én nyitották 
meg (kis fejszámolás, már több mint 
111 éve) egyetemünkkel együtt. Az 
első igazgató, Ziegler Nándor komoly 
házirendet írt elő (csak a csarnok fel
szerelését lehetett használni, bérleti 
díjat termékek szerint kellett fizetni, 
higiéniás előírások, tilos volt az áru 
hangos kínálása), ez eleinte nem 
aratott osztatlan sikert, ám időről időre 
nőtt a csarnok forgalma és ez az épület 
kibővítésével is együtt járt.

rendszerével, nyílt kurzusaival. A napi 
szakmai programok után felüdülést 
jelentettek olyan esti programok, mint 
például a borest, az éjszakai sport- 
kupa, vagy a Kortárs Magyar Társulat 
színielőadása.

A tábor egyik legkedveltebb prog
ramja Zwack Péter előadása volt, aki 
a család és a vállalkozás kalandos tör
ténetéről mesélt. A Zwack Unicum Rt. 
elnöke beszélt a háború után külföldön 
töltött évek viszontagságairól, a haza
térésről és az újrakezdésről, egykori 
politikai szerepvállalásáról és üzleti te
vékenységéről.

A Rajk Téli Táborban a szakmai és 
közösségi programok kiegyensúlyozott 
változatosságával találkozhattunk. A 
tábor vitalitását és nyitottságát mi sem 
bizonyítja jobban, mint Zwack Péter 
záró gondolata: „Amikor veletek vagyok, 
úgy hiszek ebben az országban!"

Bakonyi Zoltán

Az épületet a korszak leghíresebb 
iparosai látták el kivitelező-munkála
tokkal (Schlick-féle vasöntöde, Zsolnay 
Vilmos gyárából épületkerámiák). A 
vasszerkezetet Gustav Eiffel tervezte, 
és valaha vasúti sínek is befutottak 
ide, bekapcsolva ezzel a csarnokot az 
ország vasúthálózatába.

A világháborúk alatt az épület sú
lyosan megrongálódott, a helyreállítás 
során pedig a minőséget megelőzte a 
gyorsaság fontossága. A 60-as évekre 
elvesztette a régi vásár hangulatát, 
mindenhol bódék, zárt standok álltak. 
A '77-ben műemlékké nyilvánított épü
let '91 -re életveszélyessé vált, ekkor 
bezárták, a renoválása '94-ben ért 
véget.

Ettől kezdve élvezhetjük újra a 
forgatagát, kínálatát -  és lehetünk 
rá büszkék, hiszen Budapestet a 
csarnokok fővárosának is nevezik, 
ráadásul itt, hozzánk közel, még az 
eredeti funkciója szerint is működik, 
még Margaret Thatcher is vásárolt itt 
pirospaprikát.

Bernáth Zsófi

Nyerj jegyet a Művészetek Palotájába!

Előző számunk nyertesei:

Zséger Ádám 
(Vállalati pénzügy):
Újévi hangverseny

Pödör Sára
(Környezet- és vidékfejlesztés): 
Puccini: Pillangókisasszony

1) Az alábbi együttesek közül melyikkel jelent meg Dionne Warwicknek közös 
lemeze?

a. Boney M b. Bee Gees c. Queen

2) Melyik ország nem képviselteti magát a március 10-i 9:30 Collective & Alien 
Chatter jazzestjén fellépő muzsikusok között?

a. Magyarország b. Németország c. Lengyelország

3) Kinek a kortársa volt az Amszterdami Barokk Zenekar és Kórus március 12-i 
hangversenyén elhangzó művek komponistája, Georg Philipp Telemann?

a. Bach b. Haydn c. Mozart

Kis Nikolett 
(BGF-KKFK):
Barbara Dennerlein orgonaestje 

Gratulálunk nekik!

A megoldásokat az agnes.szekeres@uni-corvinus.hu e-mail címre várjuk elér
hetőséggel (név, évfolyam, szak, telefonszám) március 1-ig.

Helyes válasz esetén a nyeremény két db jegy az alábbi koncertekre: 
Március 7.19:30, Bartók Béla Nemzeti Hangversenyterem: Dionne Warwick 
Március 10.19:30, Fesztivál Színház: HÉTFŐ ESTI JAZZ 
Március 13.19:30, Fesztivál Színház: Kováts Kriszta: „Arany-óra" -  
Arany János balladái a cappella

Felező Bál
A hagyományos Közgáz Felező Bál keretében 2008. február 27-én este 18:30- 
tól a főépület aulájában a III. éves hallgatók és a 3. félévüket sikeresen 
záró, Bologna-rendszerben tanuló II. évesek megünnepelhetik, hogy egyetemi 
pályafutásuk felénél járnak. A jegyárak a „felezők" számára 2000 Ft, a kísérőjegy 
3000 Ft, a partyjegy pedig 1000 Ft, melyeket 2008. február 6-25. között a HŐK 
irodában lehet megvásárolni. Bővebb információk a HŐK honlapon!

Harry Potter

2008. február 8-án éjfélkor látott 
„napvilágot" (könyvesboltvilágot in
kább) a Harry Potter sorozat (a világ
őrületet okozó sebhelyes varázslóról 
szóló) hetedik, egyben -  állítólag- 
utolsó kötete, a Harry Potter és a halál 
ereklyéi. Ez persze remek lehetőséget 
adott, hogy a szétszórt HP rajongók 
újra egybegyűljenek, és együtt várják 
az utolsó könyvet -  magyarul.

Ahhoz képest, hogy gyermekmeséről 
van szó, J. K. Rowling, a sorozat írója 
nem kis teljesítményt tudhat magáénak. 
A könyveket eddig több, mint 400 millió 
példányszámban adták el világszerte, 
66 nyelvre fordították le (köztük latinra 
és ógörögre), az írónő pedig 2000 
milliárd forintnak megfelelő dollárt 
keresett munkáival. Nem mellesleg, 
gazdagabb, mint a Királynő.

J. K. Rowling első könyvét, a Harry 
Potter és a bölcsek kövét 8 kiadó is 
visszautasította, mígnem az Angliá
ban akkoriban kisebbnek számító 
Bloomsbury kiadó fantáziát látott 
benne, és 500 példányban ki nem adta. 
Egy évvel később, 1998-ban karolta 
fel HP sorsát az amerikai Scholastic. 
A második és harmadik HP könyvet 
a Bloomsbury először már több, mint 
10 000 példányban adta ki, a negyediket 
pedig már 1 millió példányban. A hetedik 
könyvből az USA-ban 12 millió példányt, 
Angliában pedig 2 millió példányt adtak 
el az első 24 órában.

Talán túlzás Gordon Brown kijelen
tése, hogy J. K. Rowling többet tett

az olvasottságért, mint bárki valaha, 
de némi igazságalapja mégis van. A 
Scholastic felméréséből kiderül, hogy a 
gyerekek 51 %-a nem élvezte az olvasást 
a HP elolvasása előtt, utána viszont 
igen. Sőt, a szülők 76%-a szerint mióta 
gyerekük HP sorozatot olvas, javult az 
iskolai eredményük.

Jogos lehet a kérdés, mit keres 
egy HP lázat bemutató cikk a Köz
gazdászban. A válasz egyszerű: én is 
a HP könyveken nőttem fel, és ezzel 
valószínűleg nem vagyok egyedül. 
Mindenképp érdekes, ugyanakkor, 
mekkora globális lázzá alakult ki, mikor 
még általánosban kézről kézre járt az 
aktuális könyv, amit órákon a pad alatt 
próbáltunk sutyiba minél hamarabb 
elolvasni.

.mandzsetta

Apró segítség

Mint az már régóta köztudott tény, idén márciusban végleg bevonják az 
1 és 2 forintos érméket, melynek apropójából a Budapesti Corvinus Egyetem 
Hallgatói Önkormányzata gyűjtést szervez az arra rászorulóknak. A Nevelő 
Otthonok Nemzetközi Szövetsége -  FICE -  Magyarországi Egyesületével 
való előzetes megbeszélés szerint, illetve a szervezet javaslatára egy XII. 
kerületi nevelőotthont segítünk az összegyűjtött apróval, mely reményeink 
szerint március közepére már egy nagyobb összeggé dagad. Egyetemünk 
mindenképp olyan nevelőotthont szeretett volna támogatni, mely valóban 
rászorul a segítségre, és amely egyébként más intézményektől nem számíthat 
hasonló jellegű adományra.

A Kaffka Margit Ifjúsági Otthonban jelenleg serdülőkorú lányok élnek, de 
a lakók között találhatunk egyetemista korú fiatalokat is. Az intézmény igaz
gatójával -  Lovász Pál -  történt telefonbeszélgetés során megtudtuk, hogy az 
összeget mindenképpen szabadidős programok szervezésére fogják fordítani, 
mely konkrétan egy nyári tábor megrendezését jelenti. Az összegyűlt pénzzel 
jelentősen támogatjuk a Nevelőotthon költségvetését, mely így már szélesebb 
keretet enged a fent említett program megvalósításához.

Ha Te is szeretnél segíteni, azt több helyszínen is megteheted! Az Egyetem 
számos pontján, többek között a büféknél, a HŐK irodában és a kollégiumokban 
elhelyezett urnákba várjuk a zsebeidet lehúzó fémpénzt, mellyel nagy mértékben 
hozzájárulsz Te is az Otthon lakóinak öröméhez.

Az urnákattermészetesen folyamatosan ürítjük, űe ha esetleg észreveszed, 
hogy már megtelt valamelyik, legyél oly szíves, és jelezd ezt a HŐK irodában!

Segíts Te is, hisz tudod: sok kicsi sokra megy...
Hallgatói Önkormányzat

mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu


Van egy jo sztorid? 
Meséld el SMS-ben!
Küldj végtelen számú SMS-t
hálózaton belül havonta 
1 200 forintért! A Végtelen 
SMS akció minden egyéni VitaMAX 
eló'fizető részére elérhető'
2008. március 31-ig.

Ez a Te pillanatod

A „Végtelen SMS” akció 2008. január 15-től 2008. március 31-ig elérhető'. Az akció időtartama alatt minden már meglévő és új egyéni VitaMAX 
előfizető 1 200 Ft havi díj ellenében korlátlan számú, nem emelt díjas SMS-t küldhet belföldről a Vodafone hálózatába.
Ezen időszak alatt a hálózaton kívüli SMS-ekdíja 27 Ft. További részletek és feltételek az Akciórészletezőben, 1270, www.vodafone.hu

http://www.vodafone.hu

	2008-02-01 / 1. szám

